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PROTOKÓŁ Nr XXIV/20 

z obrad XXIV sesji 

Rady Miejskiej w Pyrzycach 

z dnia 25 CZERWCA (czwartek) 2020 r. 

 
godzina rozpoczęcia – 13:00, sala 282 UM 

godzina zakończenia - 18:10 

 

Do punktu 1 porządku 

 Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Otworzył obrady XXIV sesji Rady 

Miejskiej w Pyrzycach zwołanej na dzień 25 czerwca 2020 r. na godz. 13:00. 

Witam Panią Burmistrz wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego 

w Pyrzycach, Panie i Panów Radnych, których mamy na sali obecnych 15-stu, a więc 

mamy niezbędne  kworum do podejmowania prawomocnych decyzji.  

Witam lokalne media, oraz wszystkich tych, którzy oglądają obrady Sesji za 

pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 

 

Do punktu 2 porządku 

 Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik Nr 2 do protokołu.  

 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Zwróciła się z prośbą o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki 

paliwa w Gminie Pyrzyce w roku szkolnym 2020/2021 (Druk Nr 232/20). 

 

Przewodniczący K. Budżetu i Gospodarki – Remigiusz Pajor – Kubicki - Zwrócił 

się z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

powołania, ustalenia przedmiotu działania i składu osobowego komisji doraźnej 

Rady Miejskiej w Pyrzycach (Druk Nr 233/20). 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Zwrócił się z prośbą o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie powołania 
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członków Komisji Rewizyjnej (Druk Nr 231/20), wiąże się to z faktem, iż radny 

Damian Błażejewski złożył akces do pracy w Komisji Rewizyjnej. 

 

Nie wniesiono więcej zmian do porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie określenia średniej 
ceny jednostki paliwa w Gminie Pyrzyce w roku szkolnym 2020/2021 (Druk Nr 
232/20). 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert 
Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Remigiusz Pajor-Kubicki, Małgorzata 
Piotrowska, Tomasz Posyniak, Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław 
Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy Wroński  
 

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako pkt 16. 

 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod glosowanie wniosek 
o wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania, 
ustalenia przedmiotu działania i składu osobowego komisji doraźnej Rady Miejskiej 
w Pyrzycach (Druk Nr 233/20). 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert 
Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz 
Posyniak, Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz 
 
PRZECIW (3) 
Małgorzata Piotrowska, Grażyna Słodkowska, Jerzy Wroński 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Paweł Retecki 
 
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako pkt 17. 

 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod glosowanie wniosek 
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o wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały o zmianie uchwały 
w sprawie powołania członków Komisji Rewizyjnej (Druk Nr 231/20). 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert 
Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz 
Posyniak, Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz 
 
PRZECIW (4) 
Małgorzata Piotrowska, Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska, Jerzy Wroński 
 
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako pkt 18. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poinformował jak przedstawia się nowy 

porządek obrad po wprowadzeniu zmian, który stanowi załącznik Nr 3 do 

protokołu.  

 

Do punktu 3 porządku 

 Przyjęcie protokołów z obrad XVII i XVIII Sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poinformował, że protokoły były 

wyłożone do wglądu w Biurze Rady. 

 

Nie wniesiono uwag do ww. protokołów. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod glosowanie przyjęcie 

protokołu z obrad XVII Sesji Rady Miejskiej. 
 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert 

Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Remigiusz Pajor-Kubicki, Małgorzata 

Piotrowska, Tomasz Posyniak, Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław 

Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy Wroński 

 

Protokół został przyjęty. 
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod glosowanie przyjęcie 

protokołu z obrad XVIII Sesji Rady Miejskiej. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert 

Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Remigiusz Pajor-Kubicki, Małgorzata 

Piotrowska, Tomasz Posyniak, Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław 

Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy Wroński 

 

Protokół został przyjęty. 

 

Do punktu 4 porządku 

 Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc. 

 

Kalendarz spotkań Burmistrza Pyrzyc od dnia 29 maja 2020 r. do 24 czerwca 2020 r. 

stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  

 

Przewodniczący K. Rewizyjnej – Artur Kurowski – Chciałbym się dowiedzieć 

odnośnie pozycji 13 i 29, czy rozmowa dotyczyła obecnej koncepcji obwodnicy, czy 

może innego rozwiązania i jakie jest stanowisko Pana Marszałka w kwestii 

obwodnicy? 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Odpowiadając na pytanie, nie ma nowej 

koncepcji, pozostajemy przy tej, która jest i oczywiście stanowisko Pana Marszałka 

jest, żeby realizować obwodnicę.  

 

Przewodniczący K. Polityki Społecznej i Komunalnej – Hubert Łuszczyk – Co 

prawda moje pytanie nie dotyczy bieżącej działalności od ostatniej sesji, a dotyczy 

sytuacji odnośnie budowy kanalizacji na ul. Lipiańskiej. Czy prace nad tym 

zagadnieniem, czyli projekt sieci wodno – kanalizacyjnej na ul. Akacjowej oraz 

projekt tzw. deszczówki na tej ulicy już jest w przygotowaniu i jak trwają prace, żeby 

ta inwestycja ruszyła?  

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Rozumiem, że Panu radnemu chodzi 

przede wszystkim o projekt sieci wodociągowej? Jeżeli chodzi o ten projekt 

uzyskaliśmy ostateczne pozwolenie na budowę, ponieważ tam były zmiany 
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związane ze zmianą właściciela drogi. Jest przygotowywany wniosek do 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska zgodnie z upoważnieniem, które 

otrzymałam, jak już będzie skończony przez pracowników wniosek to zostanie 

złożony do NFOŚ o pożyczkę i mam nadzieję, że do końca miesiąca lipca uda się 

złożyć. 

 

Radny Mariusz Ogrodnik – Mam pytanie w sprawie punktu 25 – spotkanie 

z Pastorem Kościoła Zielonoświątkowego, które miejsce jest rozważane i pkt 29  - 

spotkanie z Panem Marszałkiem Województwa Zachodniopomorskiego Olgierdem 

Geblewiczem, co zostało podane jako uzasadnienie przedłużania termomodernizacji 

budynków szkół? 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Jeżeli chodzi o Kościół 

Zielonoświątkowców to nic nie zostało podane, bo tam nie ma takiej informacji. 

Kościół zwrócił się z propozycją, czy Gmina Pyrzyce miałaby  jakiekolwiek miejsce, 

albo użyczenie, albo dzierżawa, albo jakakolwiek inna forma mogłaby być 

przekazana, więc na ten moment zostało złożone pismo i tego dotyczyło spotkanie. 

Jeżeli chodzi o termomodernizację to dotyczy to Mielęcina, jak również trzech szkół, 

które teraz są realizowane. To nie jest tak, że nic się nie dzieje, nie wiem skąd Pan ma 

takie informacje, Mielęcin był ogłaszany w 2019 r. 5 razy i żadna oferta nie wpłynęła, 

na początku stycznia ogłosiliśmy szósty przetarg, ale nie mieliśmy środków na 

zabezpieczenie, termin realizacji pozyskanych środków upływa nam z końcem 

września w związku z czym zostało złożone pismo, biorąc pod uwagę te wszystkie 

możliwości, które miały miejsce, o przedłużenie o kolejny rok, żeby móc to zadanie 

zrealizować i taka zgoda już jest.  

Natomiast, jeżeli chodzi o pozostałe, tutaj też już jeden przetarg jest w trakcie, 

pozostałe za chwilę będą ogłoszone. Był tutaj przygotowywany program 

funkcjonalno – użytkowy i to był ten czas, kiedy nie mogliśmy ogłosić przetargu. Po 

przygotowaniu programu, który już jest te przetargi zostały, tak jak powiedziałam 

szkoła z oddziałami integracyjnymi już jest, podzieliliśmy tutaj szkoła w Okunicy 

i muzyczna najprawdopodobniej zostaną razem poddane pod przetarg. 

 

Radny Mariusz Ogrodnik – Pani Burmistrz powiedziała, że skąd ja mam taką 

informację, że nic się nie dzieje, już mówię, z inwestycji realizowanych w 2019 r. 

i gdzie jest wykonanie jest 00 i w procentach też jest 00, dlatego stąd biorę, 

z informacji przedstawionych mi w sprawozdaniu. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – 00 to jest jedno, a dwa, że cały rok o tym 

mówiliśmy i te informacje Pan po prostu słyszał, więc jestem zdziwiona, że Pan 
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o tym nie wie. 5 przetargów, o czym rozmawialiśmy na sesjach, bo już takie pytania 

padały i były przedstawiane informacje, dlaczego nie ma realizacji tego zadania. 

 

Nie wniesiono więcej pytań do kalendarza spotkań. 

 

Do punktu 5 porządku 

 Interpelacje, zapytania Radnych na piśmie.  

 

Przewodniczący K. Rewizyjnej – Artur Kurowski – W związku z wkrótce 

rozpoczynającymi się pracami nad projektem budżetu Gminy Pyrzyce na rok 2021 

proszę o rozważenie możliwości wspólnej inwestycji z Powiatem Pyrzyckim 

reprezentowanych przez Starostę, w celu wybudowania chodnika i oświetlenia na ul. 

Kościuszki, począwszy od miejsca w którym się kończy przy Pyrzyckim 

Przedsiębiorstwie Komunalnych aż do ul. Cmentarnej. długość brakującego odcinka 

to ok. 850 metrów. obecnie przy ul. Kościuszki w Pyrzycach powstaje osiedle 

domków jednorodzinnych oraz obiekt użyteczności publicznej tj. żłobek dla setki 

dzieci. Ze względów bezpieczeństwa chodnik i oświetlenie jest już w tej chwili 

niezbędne. Drogę tę przemierzają mieszkańcy ul. Rycerza Przybora, Adama 

Mickiewicza idący do miasta i z powrotem oraz osoby udające się na cmentarz. Po 

uruchomieniu placówki opiekuńczo - wychowawczej ruch pieszy z pewnością 

jeszcze wzrośnie. 

 

Interpelacja na piśmie stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 

 

Przewodniczący K. Skarg, Wniosków i Petycji - Damian Błażejewski – Na 

podstawie art. 24 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

w sprawach dotyczących gminy kieruję interpelację do Burmistrza Pyrzyc. Proszę 

o wyjaśnienie sytuacji związanej z placem zabaw NIVEA przy ul. Poznańskiej. Do 

dnia dzisiejszego jest zawieszona na ogrodzeniu informacja o zamknięciu do dnia 25 

marca 2020 r. placu zabaw (zał. do interpelacji). W ostatnim czasie plac, który jest 

a właściwie powinien być ogólnie dostępny – po godz. 15:00 zostaje zamknięty dla 

mieszkańców i taka sytuacja jest również w dniach wolnych od pracy sobota – 

niedziela np. 20 – 21 czerwca plac był zamknięty – idea podwórek NIVEA mówi, że 

plac jest ogólnodostępny dla mieszkańców miasta. 

 

Interpelacja na piśmie stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

Nie wniesiono więcej zapytań i interpelacji. 
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Do punktu 6 porządku 

 Raport o stanie Gminy Pyrzyce za 2019 r. (Druk Nr 220/20). 

 

Raport stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Jest to drugi raz w historii samorządu, 

gdzie obradujemy nad Raportem o stanie Gminy. Zgodnie z ustawą burmistrz, co 

roku do 31 maja przedstawia radzie gminy raport o stanie gminy, w tym roku ten 

termin został przesunięty o 2 miesiące ze względu na panującą pandemię. Raport 

otrzymaliśmy w terminie, mogliśmy się z nim zapoznać, obejmuje on 

podsumowanie działalności burmistrza w roku poprzednim w szczególności 

realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu 

obywatelskiego. Rada gminy może określić w drodze uchwały szczegółową treść 

raportu, co rada uczyniła na początku tego roku. Rada rozpatruje raport, o którym 

mowa, podczas sesji, na której podejmowana jest uchwała w sprawie udzielenia lub 

nieudzielenia absolutorium burmistrzowi i rozpatrywany jest raport w pierwszej 

kolejności. Nad przedstawionym raportem o stanie gminy przeprowadza się debatę. 

W debacie nad raportem o stanie gminy radni zabierają głos bez ograniczeń 

czasowych. W debacie nad raportem również mieszkańcy mogą wziąć udział i mam 

tu dla wszystkich informację, że jest takie zgłoszenie jednego z mieszkańców Pana 

Marcina Michalskiego, który przedstawił listę z podpisami dwudziestu osób 

popierających jego udział w dzisiejszej debacie (zgłoszenie stanowi załącznik Nr 8 do 

protokołu). Zgłoszenie to zostało dokonane w ustawowym terminie zatem Pan 

Marcin Michalski dostanie możliwość wypowiedzenia się, co do raportu o stanie 

gminy. Po zakończeniu debaty nad raportem o stanie gminy przeprowadza się 

głosowanie nad udzieleniem burmistrzowi wotum zaufania. To tak tytułem wstępu 

jak wygląda sytuacja, jeżeli chodzi o obradowanie nad raportem o stanie gminy. 

   

a) przedstawienie raportu o stanie gminy 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – W swojej prezentacji chciałabym 

przedstawić Państwu raport o stanie gminy w skrócie i jednocześnie przedstawię 

wykonanie budżetu za rok 2019, który jest kolejnym punktem, żeby tych spraw nie 

przedstawiać oddzielnie, bo dla mnie one się łączą, ale będzie to w jednej prezentacji. 

Tak jak Pan Przewodniczący powiedział, raport jest przedstawiany przez burmistrza, 

jest przede wszystkim przekazywany dla mieszkańców i my taki raport 

przygotowaliśmy został on w terminie ustawowym złożony, pomijając terminy, 

które zostały wprowadzone ze stanem epidemii, czyli wydłużony termin, nie 

skorzystaliśmy z niego, przygotowaliśmy ten raport na koniec maja. (Przystąpiła do 

omawiania prezentacji, która stanowi załącznik Nr 9 do protokołu). 
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Korzystając z przygotowanego raportu, jak również przygotowania budżetu, bardzo 

serdecznie chciałam podziękować Pani Skarbnik, Pani Sekretarz, wszystkim 

pracownikom Urzędu, wszystkich jednostek, naszych spółek, stowarzyszeń, 

sołtysom, mieszkańcom, którzy wspólnie z nami realizowali zadania, radnym Rady 

Miejskiej za współpracę. Także chciałabym powiedzieć, że ten raport, a także 

przygotowany i wykonany budżet to nie jest praca tylko burmistrza. Burmistrz jest 

organem wykonawczym, wykonuje zadania, które są uchwalane przez Radę 

Miejską, ja wykonałam wszystkie zadania wspólnie z moimi pracownikami, jak 

również jednostkami i stowarzyszeniami. Wszystkie inicjatywy, o których 

powiedziałam wnosiłam i z Państwem je uzgadniałam, więc chciałabym, żeby o tym 

pamiętać, że ocena raportu, jak również ocena wykonania budżetu to nie jest ocena 

tylko jednej osoby – burmistrza. Ja wiem, że ustawodawca w taki sposób to kieruje, 

ale musimy pamiętać o tym, że to jest praca bardzo wielu ludzi, a także społeczności 

lokalnej, bo w raporcie również są ujęte także (zgodnie z tymi wytycznymi) działania 

innych instytucji, o których Państwo chcieliście się dowiedzieć, które w żaden sposób 

nie podlegają pod Urząd Miejski, pod burmistrza. To tyle na początek.  

 

b) debata nad raportem o stanie gminy 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Po przedstawieniu przez Panią Burmistrz 

raportu, zapraszam do debaty nad Raportem o stanie Gminy Pyrzyce za 2019 rok. 

 

Przewodniczący K. Rewizyjnej – Artur Kurowski – W tym punkcie głosujemy 

udzielenie wotum zaufania dla Pani Burmistrz, ja przedstawię jeden z wielu 

powodów jaki mam, żeby Pani Burmistrz tego wotum zaufania nie udzielić.  

We wrześniu 2015 r. podczas sesji Rady Miejskiej przedstawiła Pani fundację ze 

Szczecina zachwalając jej dotychczasowe działania i przedstawiając plan 

uruchomienia żłobka w Pyrzycach. Przez półtora godziny mamiono obecnych wtedy 

na sesji wizją powstania placówki, której w owym czasie nie było na terenie Gminy, 

a bardzo oczekiwanej. Fundacja ze Szczecina planowała jednak uruchomienie takiej 

placówki jedynie po wygraniu cyklicznego konkursu na tworzenie nowych miejsc 

dla dzieci do lat 3-ch. Do tego samego konkursu stanęła i projekt złożyła pyrzycka 

fundacja oświatowa „Realizujmy marzenia”, wygrać mogła jedna, przewagę miała 

szczecińska i jednym z argumentów, który mógł przeważyć przy rozstrzygnięciu 

konkursu był podpisany przez Panią z fundacją szczecińską list intencyjny, 

porozumienie potwierdzające współpracę i wsparcie Gminy. Wtedy na sesji Radny 

Mirosław Wyrodek podnosił zasadność zawierania takiego paktu, wskazywał, że 

fundacja ze Szczecina w innych miejscowościach również otwierała żłobki i po 

wyczerpaniu się środków unijnych je zamykała. Pytał, czy kontaktowała się Pani 

z włodarzami Barlinka, czy Myśliborza, by zasięgnąć informacji z przebiegającej tam 
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współpracy. Pytał o to, bo osobiście pofatygował się do tych gmin i miał już 

wyrobione zdanie na ten temat. Za podpisaniem tego listu intencyjnego lobbowali 

radni z Pani Klubu „Pracujmy Razem”, czego efektem było zatrudnienie jednej z nich 

na stanowisku dyrektora tego żłobka i zarobkowanie na mieniu gminnym pełniąc 

jednocześnie mandat radnej. Była przeprowadzona wspólna wizja lokalna 

w pomieszczeniach, które gmina planowała udostępnić fundacji ze Szczecina na 

potrzeby prowadzenia żłobka w pomieszczeniach, które wcześniej wynajmował 

przedsiębiorca, który nie dostał zgody Sanepidu na otwarcie w tym miejscu 

podobnej placówki, ale tym się nikt nie martwił, w końcu, w owym czasie 

w Sanepidzie pracowała Pani Kuzynka. Żłobek Bajeczka funkcjonował ze środków 

unijnych przez 18 miesięcy plus okres trwałości projektu do końca stycznia tego 

roku. W grudniu na Komisji Budżetu zapytałem, czy Pani coś wie na temat 

planowanego jego zamknięcia, pytałem, ponieważ zaczęli do żłobka prowadzonego 

przez pyrzycką fundację zgłaszać się rozżaleni rodzice dzieci szukający miejsca dla 

swoich pociech, którym w żłobku Bajeczka nie przedłużono umów na dalszą opiekę 

nad ich dziećmi, musieli w środku roku szkolnego szukać miejsc gdzieś indziej. 

O tym, że żłobek Bajeczka będzie likwidowany nie informowano, tym samym inne 

podmioty nie były w stanie zapewnić opieki tym dzieciom i rodzice mieli duży 

problem. W maju zeszłego roku informowałem Panią, że planuje wybudować nowy 

żłobek, długo zwlekałem z tą decyzją, zdając sobie sprawę, że za Pani kadencji na 

wsparcie nie będę mógł liczyć. Informacja o tym, że żłobek szczecińskiej fundacji 

zostanie zamknięty, zdeterminowałaby do wcześniejszego przygotowania miejsc 

opieki dla tych dzieci. W grudniu 2019 r., na miesiąc przed zamknięciem placówki, 

na posiedzeniu Komisji Budżetu skłamała Pani mówiąc, że nic nie wie o likwidacji 

żłobka, a Przewodnicząca Pani Klubu „Pracujmy Razem” – dyrektorka tego żłobka, 

osoba pracująca na rzecz szczecińskiej fundacji, że to są plotki. Poprosiłem w tym 

dniu Sołtysa Pyrzyc, żeby poszedł i zapytał pracowników, czy wiedzą, że stracą 

wkrótce pracę, wiedzieli. Tylko Pani Burmistrz, która podpisała list intencyjny 

o współpracy ze szczecińską fundacją nic nie wiedziała. Radna, która tam była na 

stanowisku dyrektora mówiła, że to plotki. Co z tymi rodzicami, pracownikami oraz 

mieszkańcami Pyrzyc, czy oni mają prawo Pani nie ufać? Mają i nie powinni. Ja 

również nie ufam i zagłosuję przeciwko udzieleniu wotum zaufania. Jednocześnie 

wnioskuję o rozwiązanie umowy współpracy listu intencyjnego z fundacją 

szczecińską, która Pyrzyce obrała sobie jedynie jako miejsce do zrealizowania 

projektu unijnego i wykorzystania środków pieniężnych, które powinny być 

traktowane jako wsparcie na starcie trwałego na wiele lat przedsięwzięcia. 
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Wiceprzewodnicząca Rady – Iwona Ksel – Mam tylko jedno pytanie do Pana 

Kurowskiego, Panie Kurowski, czy ta fundacja, której odmówiono to Państwa 

fundacja właśnie? To chodzi o tą fundację Pana Kurowskiego, proszę Państwa i drugi 

raz już dzisiaj, podczas dzisiejszej sesji Rady Miejskiej Pan Kurowski uprawia 

zwyczajnie prywatę. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Na początku chciałabym się dopytać 

„moja kuzynka pracowała”, Panie Kurowski, chciałabym, żeby Pan mi 

odpowiedział, jaka moja kuzynka, imię i nazwisko, gdzie pracowała i co w związku 

z tym? (….) pracowała w Sanepidzie i co w związku z tym? 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak  - nie możemy tu przeprowadza jakiejś 

komisji śledczej. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Dlaczego Pan mi zabrania 

przeprowadzania komisji śledczej, skoro Pan radny Kurowski zarzuca mi 

stwierdzając „moja kuzynka”, słuchają tego mieszkańcy, więc ja chcę wiedzieć, która 

moja kuzynka, co zrobiła, żebym mogła się do tego odnieść. Proszę uszczegółowić, ja 

zaraz odpowiem dalej, która moja kuzynka, co Sanepid, co w związku z  tym? 

 

Przewodniczący K. Rewizyjnej – Artur Kurowski – Nie było nazwisk. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Padło słowo „moja kuzynka”, więc ja się 

pytam, która moja kuzynka? 

 

Przewodniczący K. Rewizyjnej – Artur Kurowski – Pani (…..). 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – To znaczy, że jak moja kuzynka pracowała 

to co w związku z tym, co Pan sugeruje? 

 

Przewodniczący K. Rewizyjnej – Artur Kurowski – W tym czasie nikt się nie 

martwił tym, że pomieszczenia nie nadawały się do prowadzenia tego typu jednostki 

oświatowej. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Ale, co Pan sugeruje? 

 

Przewodniczący K. Rewizyjnej – Artur Kurowski – Niczego nie sugeruję. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – To po co Pan mówi o tym, że moja 

kuzynka Pani (…..), w jakim celu Pan to mówi? 
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Przewodniczący K. Rewizyjnej – Artur Kurowski – Mówię, że wsparcie miała 

fundacja szczecińska w prowadzeniu placówki na terenie Pyrzyc. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – To ja teraz odpowiem Panu tak. 

Faktycznie, mówi Pan o roku 2016, mamy raport za rok 2019, ale ja się odniosę 

spokojnie. Rok 2016, tak, zgłosiła się do mnie Fundacja Talent Promocja Postęp, ja 

przyjęłam taką propozycję, ponieważ żadnej propozycji, czy to byłaby taka Fundacja, 

czy inna, ja nie znałam tej Fundacji, oczywiście wiem, co Pan chce sugerować, że nie 

wiem, że ja tą Fundacje wpuszczając to miałam chyba jakiś interes. Moim interesem 

(od razu odpowiadam) było to, żeby na terenie Gminy powstał żłobek, ponieważ 

takiej opieki nie było. Tak rozmawiałam z innym samorządami, były różne opinie, 

a te opinie nie miały dla mnie znaczenia, bo one były opiniami politycznymi 

i różnymi, takimi, które patrząc w przełożeniu na teren naszej Gminy, nie miały dla 

mnie znaczenia. W związku z tym, że było tamto miejsce niewykorzystane 

z pierwszego podejścia, jeszcze nie za mojej kadencji, kiedy któraś z fundacji, 

z instytucji (nie pamiętam, nie będę wymieniać) próbował tam to miejsce 

zagospodarować, w związku z tym to miejsce zostało wskazane. Faktycznie 

Fundacja wystąpiła o środki z Wojewódzkiego Funduszu Pracy, takie środki 

otrzymała, przez rok było za darmo, mieszkańcy z tego korzystali. Plany Fundacji 

były dalsze, z tego, co wiem, bo na ten moment, kiedy Panu odpowiadałam to nie 

wiedziałam, ale Pan wie lepiej, że ja wiedziałam. Więc oczywiście nie wiedziałam 

(może Pan kiwać głową, zawsze ocenia się innych według siebie), więc nie miałam 

takich informacji, bo Fundacja nie ma obowiązku udzielania mi tak szczegółowych 

informacji. Z tego, co wiedziałam, to wiedziałam, że wystąpili o kolejny wniosek, 

który nie dostał akceptacji, nie wiem, było odwołanie, ja nie chcę się za nich 

wypowiadać, także czekaliśmy cały czas, jaka będzie ostatecznie decyzja Fundacji, 

czy zostaną, czy nie. To, że ktoś podejmuje działania i te działami czasem nie dojdą 

do skutku, to Pan mnie dzisiaj obwinia za to, że ja wprowadziłam jako pierwszy 

burmistrz formę żłobkową, gdzie Pan po tej intencji wpadł na pomysł „a dlaczego ja 

miałabym tego nie zrobić?”. Oczywiście powstała Fundacja „Realizujmy Marzenia”, 

która dziwnym trafem po uchwale i po moim porozumieniu uznała, że to może być 

ciekawy sposób prowadzenia działalności i Pan tą działalność prowadzi do dziś, jest 

to Pana interes, w Pana interesie się Pan wypowiada, to co powiedziała Pani Iwona.  

W większości proszę Państwa (tutaj się zwracam do mieszkańców) komisji, sesji 

(można sobie to przejrzeć), Pan Kurowski się wstrzymuje, ale jeżeli dotyczy to spraw 

oświaty, jeżeli dotyczy to spraw związanych z Pana działalnością, Pan się nigdy nie 

wstrzymuje i zawsze zabiera Pan głos w sprawach dotyczących właśnie Pana spraw, 

Pana  Fundacji „Realizujmy Marzenia”. Pan ma swoją prawdę, ja mam swoją, to tak 

jak każdy ma swój ból.  
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Powiem tak, z tą moją kuzynką (to jeszcze wyjaśnię mieszkańcom i można to 

sprawdzić), proszę Państwa, Pani (….), która jest bardzo wielką „solą w oku” Pana 

Kurowskiego i nie tylko, bo to też wszyscy już wiemy, pracowała w Sanepidzie ileś 

lat przed tym zanim ta Fundacja tu przyszła.  Ile Pani pracowała lat? 12. Ma swojego 

dyrektora, którym jest dyrektor Sanepidu, nie wiem, co Pan sugeruje, mogę się tylko 

domyślać, bowiem, że Pan koniecznie chciałby wykazać jakieś nieprawidłowości 

w działalności Pani (….). Rozżaleni rodzice mają prawo mi nie ufać. Powiem Panu 

tak, jeżeli chodzi o Fundację „Realizujmy Marzenia” w ostatnim czasie miałam 

również rodziców rozżalonych na tą działalność i też zgłoszenia do mnie z różnymi 

sprawami, umowami, ja je wysłuchuję. Pan dobrze wie, że nie mam takich 

kompetencji, żeby wchodzić w wewnętrzne sprawy Fundacji i tego nie robię. Skoro 

Pan mówi, że są jedni rozżaleni na innych, to ja Panu powiem, że są również 

rozżaleni, którzy do mnie trafiają i nie tylko rodzice, na działalność. Skłamałam – nie, 

nie skłamałam, list intencyjny podpisałam i jeszcze raz jakbym miała to zrobić, to 

bym to zrobiła, bo cieszę się, że dzięki temu i mojej inicjatywie działał jeden żłobek, 

działa Pana Fundacja, dajecie taką, a nie inną formę wsparcia,  jeszcze inne klubiki 

powstały, czyli dzięki temu i tej Fundacji, która nawet wyszła, ta opieka żłobkowa 

zaczęła w Pyrzycach funkcjonować. Szkoda, że Pan tego nie widzi. Czy mają prawo 

mi nie ufać? Uważam, że nie ma powodu, żeby mieszkańcy mieli nie ufać tylko 

dlatego, że (nie wiem) Pan ma taką swoją historię zdarzeń. To tyle i chciałabym, żeby 

Pan przestał sugerować, a zaczął mówić konkretnie. Jeżeli Pan ma do zarzucenia 

i chciałby Pan robić takie wrzutki, jak Pan zrobił „moja kuzynka”, żeby ludzie mieli 

się tu domyślać, w ogóle jakieś kombinacje, to dobrze, jest Pan szefem Komisji 

Rewizyjnej, proszę powołać i od 2016 r. to sprawdzić. Oczywiście proszę wziąć pod 

uwagę Sanepid tam, gdzie pracowała Pani (….) i również przeprowadzić tam 

Komisję Rewizyjną.  

 

Wiceprzewodniczący Rady – Mariusz Szymkowicz – W związku z tym, że mamy 

sytuację Covid-ową i mieszkańcy nie mają jak tych pytań zadawać, zrodziła się 

inicjatywa, aby za pośrednictwem radnych takie pytania skierować, co za chwilę 

uczynię, to są prawie dwie strony. Pani Burmistrz, jak skończę czytać te pytania to je 

Pani przekażę, także nie musi Pani sobie notować, żeby Pani mogła spokojnie na te 

pytania odpowiedzieć. 

 Szanowni Państwo, debata to m.in. dyskusja dotycząca wyboru najlepszego 

rozwiązania omawianego problemu lub sprawy. Ponieważ z powodów 

zawodowych nie mogę wziąć udziału w debacie nad Raportem o stanie gminy, 

postanowiłem skorzystać z zaproszenia grupy Radnych do zadania pytań do w/w 

raportu. Poruszę kilka ważnych spraw, co nie oznacza, że inne (pozostałe) 

zagadnienia są nieważne - wręcz przeciwnie- są społecznie potrzebne i oczekiwane. 

Zapoznałem się z Raportem o stanie gminy, z załącznikiem do raportu oraz 
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z załącznikiem do uchwały określającym wymogi raportu o stanie gminy Pyrzyce 

z podziałem na działy. Jedna uwaga, tj. zakładam, że Radni określając wymogi nie 

zawęzili zakresu raportu wyłącznie do zapisów załącznika do raportu. Jednocześnie 

zaznaczam, że oprócz pytania pierwszego, uzasadnienia do pozostałych pytań są 

znane organom samorządowym gminy z moich pisemnych wystąpień. 

1) Czy na spadek ilości ludności w naszej gminie o 1,30% ma wpływ wyłącznie 

wzrost zgonów oraz spadek poziomu urodzeń? 

2) W raporcie czytam, że gmina intensywnie działa na rzecz budowy obwodnicy 

Pyrzyc od 2018 roku. Przypominam, że jest to kontynuacja, działania były 

prowadzone w latach 60-tych, 70-tych (był projekt) oraz w kadencji 2006 – 

2010. W roku 2007, 12 lipca o godz. 12:00 Studenci Politechniki Szczecińskiej 

Wydział Budownictwa i Architektury rozpoczęli obronę pracy dyplomowej 

pt. „Projekt koncepcyjny obwodnicy Pyrzyc”. Wariant II, odcinek 4250 m po 

małej zmianie, jest bardzo dobrym rozwiązaniem. Zadaje kilka pytań:  

- dlaczego nie poddano do konsultacji kilka wariantów z pokazaniem dla 

każdej koncepcji m.in. jaki charakter ma mieć obwodnica, jakie zadanie ma 

wypełniać, co ma komunikować, ująć tereny rozwojowe, wykonać studium 

techniczno – ekonomiczno – środowiskowe; 

- dlaczego nie wspiera się rządowego planu „Odtworzenia połączenia 

kolejowego Stargard – Myślibórz”, co może być kolejnym ogniwem całości 

rozwoju społeczno – gospodarczego. Przyjęta koncepcja ma wypełniać 

wszystkie potrzebne gminie, miastu funkcje w tym przedmiocie. 

Zaproponowana koncepcja tego nie wypełnia. 

3) Dlaczego nie ma działań na rzecz wykorzystania naszych solanek, Pyrzyckich 

wód termalnych? Bogaty materiał znajduje się w biurach Ratusza. Czy głos 

Mieszkańców w tej sprawie nic nie znaczy? Zbliża się perspektywa finansowa 

UE 2021-2027, proszę uszanować poprzednie plany rozwojowe gminy 

i województwa doprowadzając do tego, aby w RPO WZ 2021-2027 

przewidzieć wykorzystanie wód termalnych poprzez ustanowienie osi 

priorytetowej „Rozwój gospodarki turystycznej”, działanie „Wykorzystanie 

wód termalnych w Pyrzycach”. Czy pracuje się w tym temacie? Czy nasze 

solanki to niechciany skarb? 

4) Jakie działania są podejmowane na rzecz „ratowania” i rozwoju zespołów 

folklorystycznych w naszej gminie? Np. Jaworek. 

5) Czy gmina planuje uruchomić lokalny plan odnowy wsi? Trzeba w oparciu 

o to narzędzie animować proces rozwojowy – mechanizm, który zaprzęga 

zasoby wsi do urzeczywistnienia strategii, będącej wynikiem woli i pomysłu 

na wieś grupy liderów. Od tego zaczyna się droga odnowy wsi. Proszę tego 

zagadnienia nie utożsamiać z Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich 

(PROW). 
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Życzę udanej, merytorycznej debaty, z korzyścią dla naszych Mieszkańców, na 

Ziemi Pyrzyckiej chcemy nie tylko mieszkać, ale także żyć. Dziękuję za uwagę. 

Chciałbym jeszcze kilka zdań dodać od siebie, myślę że to będzie naprawdę kilka 

zdań. Za chwilę będziemy głosować wotum zaufania dla Burmistrza Pyrzyc, 

w zeszłym roku tego wotum Pani nie otrzymała. Nie ukrywam, że podjęcie decyzji 

w tym roku było dla mnie szalenie trudne. Z jednej strony mam zastrzeżenia, które 

artykułowałem niejednokrotnie, natomiast z drugiej strony nie udzielenie po raz 

drugi wotum zaufania, może być jego konsekwencją fakt, czy otwiera się furtka do 

tego, żeby przeprowadzić referendum. Tak jak powiedziałem, ja nie ukrywam, że ta 

decyzja była dla mnie łatwa, natomiast długo analizowałem, długo o tym myślałem 

i tu jeszcze podkreślę, nie jest to stanowisko Klubu Radnych, którego jestem 

przewodniczącym, tylko to jest moje stanowisko radnego Mariusza Szymkowicza. 

O ile w zeszłym roku razem z Klubem „Bezpartyjne Pyrzyce” mieliśmy wspólne 

stanowisko, o tyle w tym roku takiego stanowiska nie przygotowywaliśmy, ani jako 

koalicja, ani jako kluby. Mam takie wrażenie graniczące z pewnością, że retoryka, 

której używamy (mówię tu zarówno o stronie radnych, czyli np. o sobie, ale również 

o stronie organu wykonawczego, czyli o Pani Burmistrz) poszła zupełnie nie w tą 

stronę, w którą powinna pójść, bo to, że się nie zgadzamy w wielu tematach to jest 

rzecz oczywista i jasna, i dobrze, że się nie zgadzamy. Natomiast ja bym bardzo 

chciał, żeby mój głos, który oddam, kiedy będziemy przeprowadzać głosowanie nad 

wotum, potraktować jako takie wyciągnięcie ręki, ponieważ tak jak powiedziałem 

retoryka, w której pracujemy od półtora roku nie przynosi korzyści nikomu. Tak jak 

powiedziałem, dla mnie ta decyzja jest trudna. Natomiast biorąc pod uwagę fakt, 

żebyśmy mogli tak normalnie, prawdziwie współpracować, żeby Pani nie miała 

z tyłu głowy, że jest za Panią widmo referendum, bo to też pewnie nie ułatwiałoby 

skupieniu się na pracy, chciałbym, żebyśmy podeszli do tematu troszeczkę inaczej. 

Jeszcze sporo czasu kadencji przed nami i mam nadzieję, że po wakacjach zacznie się 

zupełnie inna współpraca. Zapewne wiedzą Państwo jaką decyzję podjąłem, przy 

głosowaniu to będzie widoczne, pewnie dla wielu osób jest to zaskoczenie, natomiast 

przychodzi taki moment, gdzie albo ciągniemy wózek w jedną stronę, albo każdy 

idzie w swoją. Myślę, że jest to odpowiedni moment na to, żeby spróbować ten 

wózek pociągnąć razem i być bacznym uczestnikiem tego, co się dzieje. Podkreślam, 

moja decyzja spowodowana jest przede wszystkim tym, że czasem trzeba schować 

do kieszeni niektóre rzeczy, niektóre dąsy, zmienić zupełnie retorykę, bo ona nie 

służy mieszkańcom i mam nadzieję, że już od września, bo teraz mamy okres 

wakacyjny, nie sesyjny, to zaczniemy realizować, a jaki wynik tej realizacji będzie, to 

za rok będziemy o tym rozmawiać. 
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Przewodniczący K. Budżetu i Gospodarki - Remigiusz Pajor-Kubicki – Słusznie 

Pani Burmistrz zauważyła, że wotum nazywa się to wotum dla burmistrza, ale jest 

ono przeznaczane dla większej grupy osób. I uważam, że jeśli mamy patrzeć szerzej, 

to jest to wotum dla całego gminnego samorządu. Powiem tyle, że przez ten rok 

zafundowaliśmy mieszkańcom klasyczne przerzucanie piłeczki „przez kogo jest jak 

jest”, wbijanie sobie szpil i nic konstruktywnego z tego nie wyszło. Ja te zaczepki, 

które były w moim kierunku (bo kilka też było, chociaż nie dużo), puszczam 

w niepamięć, a jeśli którąś ze swoich wypowiedzi kogoś na tej sali kiedykolwiek 

uraziłem to przepraszam i informuję Państwa, że w te przepychanki bawił się nie 

będę, bo uważam, że samorząd jest tak skonstruowany, że powinniśmy dążyć do 

wypracowywania kompromisu. Każdy z nas ma nieco inną wizję przyszłości gminy 

i chodzi o to, byśmy potrafili znaleźć punkty styczne, byśmy w jednej kwestii 

związanej z naszą wizją potrafili cofnąć się o krok po to, żeby w innej, związanej 

z naszą wizją móc iść o dwa kroki do przodu.  

 A teraz odniesienie konkretnie do raportu. Zgodnie z prognozami GUS 

przedstawionymi w raporcie w ciągu najbliższych 10 lat liczba mieszkańców naszej 

gminy spadnie o 1000 osób. W strukturze wiekowej ten tysiąc to osoby w wieku 

produkcyjnym, za to o prawie 400 osób wzrośnie nam liczba mieszkańców po 

osiemdziesiątce. I mam nadzieję, że przywiążemy do tego bardzo dużą uwagę, żeby 

tak dostosować naszą gminę i tak ją budować i iść w tym kierunku, aby tym 

mieszkańcom, którzy tutaj będą żyli, rzeczywiście żyło się dobrze. Chcę też zwrócić 

uwagę i podziękować mieszkańcom za to, że oni również, przynajmniej tak z wielu 

rozmów wynika, dostrzegają ten problem. 

 Całkowity koszt utrzymania zieleni w tamtym roku wyniósł niecałe 200 

tysięcy złotych. Nie od dziś wiemy, że to utrzymanie zieleni jest niedofinansowane 

i mogłoby być lepsze gdyby gmina miała do dyspozycji większe środki finansowe, 

dlatego myślę, że niedługo będzie trzeba usiąść i porozmawiać o możliwościach 

partycypacji społecznej w tej kwestii, bo i są mieszkańcy i organizacje pozarządowe, 

które chętnie by ten temat wspólnego dbania, przynajmniej o część naszego 

środowiska, podjęły.  

 Jest przed nami jeszcze dużo do zrobienia. Mam nadzieję, że po wakacjach 

wrócimy do przyjęcia „Pyrzyckiej Karty Mieszkańca”, ale będzie też trzeba poważnie 

usiąść do przyszłorocznego budżetu. Czytając w raporcie o promocji gminy, śmiało 

mogę stwierdzić, że przy współpracy z organizacjami pozarządowymi możemy ją 

prowadzić jeszcze lepiej i mam nadzieję, że też razem będziemy mogli w tym 

kierunku iść. No i temat chodników. Mamy bardzo fajny precedens Ryszewka 

i myślę, że ku uciesze mieszkańców będzie można go kontynuować. 

 Co do kwestii zabytków to chciałbym zwrócić uwagę na życzliwość 

i zaangażowanie pracownika merytorycznego zajmującego się tym tematem i mam 

nadzieję, że jeśli rada przychyli się do propozycji powołania komisji doraźnej, to też 
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przysiądziemy do tematu, aby wspólnie rozważyć i poszukać rozwiązań w tym 

zakresie, bo w zamyśle wnioskodawców to nie ma być komisja, która tylko siedzi, 

obraduje i mówi co jest źle, ale przede wszystkim wypracowuje konkretne 

propozycje rozwiązań. 

Zdaję sobie sprawę, że będą też przez najbliższe lata tematy budzące kontrowersje, 

ale zasada jest prosta: gdy coś się uda – chwalić, gdy są błędy – mówić o nich 

i wyciągać wnioski, a krytykując – pokazywać inną drogę. 

 Jestem otwarty na współpracę z każdym, kto ma w sobie choć odrobinę dobrej 

woli, by mimo różnic, często nawet dużych, próbować znaleźć płaszczyznę do 

kompromisu. Różnice zdań muszą być i bardzo dobrze, że są, bo nikt z nas nie jest 

alfą i omegą i nie ma monopolu na rację. A jeśli ktoś tak uważa, to znaczy, że 

powinien się zastanowić po co został do samorządu wybrany i jakie są funkcje 

samorządu. 

I chociaż uważam, że w ubiegłym roku jako samorząd nie dołożyliśmy wszelkich 

starań, by spojrzeć w perspektywie dłuższej, a przede wszystkim nie szliśmy 

w stronę kompromisu, to dzisiaj oddam głos „za”. Jest to głos za współpracą na 

partnerskich zasadach między burmistrzem, a radnymi. Jest to głos za 

kompromisem, bo jeżeli go nie będzie to możemy pożyczyć od naszych rolników 

pługi i całą tą gminę zaorać. Oddam głos „za”, bo chcę podkreślić z całą 

stanowczością, że „Nie ma sprawy ważniejszej, niż Pyrzyce” i nie ma sprawy 

ważniejszej, niż nasza społeczność i ręka do tego by właśnie ręka w rękę to 

porozumienie budować jest wyciągnięta. A i kompromisu i spojrzenia 

wykraczającego daleko poza najbliższe 5 lat nam trzeba i życzę go nam wszystkim.  

 A propos sprawozdania finansowego to od razu podziękuję Pani Skarbnik za 

pilnowanie naszego budżetu, by w trudnych warunkach, które niewątpliwie mamy,  

można go było realizować i bardzo proszę o przekazać podziękowania również 

pracownikom wydziału finansowego. 

 

Wiceprzewodniczący Rady – Mirosław Stasiak – Pewnie wszyscy zauważyli 

zmianę, jak przebiega ta debata w porównaniu z debatą sprzed roku, to na pewno. Ja 

chciałbym się skupić na dwóch tematach, o których wspomniał mój przedmówca, 

a mianowicie zabytki i promocja naszej gminy. Ale zanim do tego dojdę, faktycznie 

to, co się rzuca pierwszy rzut oka to, to że jako gmina potrafimy liczyć, potrafimy  

dbać o finanse, potrafimy wydawać pozyskane pieniądze i tutaj chciałbym swój 

ukłon skierować do pani Danusi i jej pracowników, bo gdyby nie ona na pewno by 

się to nie udało.  Teraz do meritum sprawy. Pierwsza rzecz, o której chciałbym 

powiedzieć to nasze zabytki. Z tego raportu można by wywnioskować, że jedynymi 

zabytkami, które mamy, to są mury i przylegające im tereny. Otóż nie, mury owszem 

mamy, świetnie, że je mamy, super, że o nie zaczęliśmy od jakiegoś czasu dbać 

i pozyskujemy środki na rewitalizację tych murów, ale musimy pamiętać, że mury to 
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nie jest ani jedyny, ani najstarszy zabytek znajdujący się na naszych terenach. Ani 

słowa nie ma o Grodzisku, czyli o najstarszym obiekcie znajdującym się na terenie 

naszej gminy. Nie wiem, czy wielu wie, ale właśnie o tym obiekcie opisywano już 

w VIII wieku nasze ery, gdzie Karol Wielki – cesarz wysłał swojego człowieka na te 

tereny, aby przekonać się, i żeby ten człowiek sporządził raport, kto tu tak naprawdę 

mieszka, i co się tu znajduje. W tychże zapiskach, które można zaleźć, ten człowiek 

podpisuje się jako bawarski geograf, można przeczytać, że na tych terenach znalazł 

dwie społeczności plemienne. Jedna rolnicza o grodzie kasztelańskim z bardzo 

rozwinięta kulturą rolną i bardzo rozwiniętym społeczeństwem, tj. właśnie Plemię 

Pyrzyczan i drugie, tj. Plemię Wolinian. W tym raporcie jakbyśmy kompletnie o tym 

zapomnieli, a mamy oprócz tego Grodziska inne perełki historyczne, na których 

możemy budować potencjał i markę naszego miasta. Przygotowałem wniosek, który 

przedstawię na sam koniec w wolnych wnioskach o to, abyśmy ten Raport o stanie 

Gminy poszerzyli o informacje na temat posiadanych zabytków, ich stanie 

i o wypracowaniu wspólnego programu ochrony tych zabytków, rewitalizacji, 

remontów, odnowy, to po pierwsze. Po drugie chciałbym się skupić na punkcie, 

który jest w tym raporcie pn. promocja gminy. Znowu się odniosę do tej promocji na 

podstawie naszych zabytków, bo posiadając takie perełki historyczne, jak już 

wspomniałem, czyli najstarszy obiekt, czyli Grodzisko. Drugi historycznie 

ewenement nie tylko w skali naszego kraju tj. studzienka Św. Ottona i trzecią taką 

perełką, które te 3 są ze sobą ściśle powiązane. Bo Grodzisko tj. miejsce, gdzie 

zapadła decyzja o chrystianizacji zachodniego pomorza, drugie tj. studzienka 

Św. Ottona, gdzie ta chrystianizacji się rozpoczęła i trzecie takie miejsce, tj. Wzgórze 

Chramowe, czyli wzgórze świątynne, na którym powstała pierwsza na tym terenie 

świątynia chrześcijańska. Mając takie 3 perełki to można zbudować wielki potencjał 

i przyciągać turystów nie tylko z naszego regionu, czy kraju, ale także z zagranicy.  

Teraz nawiążę trochę do promocji o naszego miasta, na oficjalnej stronie naszej 

gminy w zakładce – Atrakcje i zabytki, co tam pisze: „Wzgórze przy 

ul. Staromiejskiej w Pyrzycach. Cmentarz założony na wyniesieniu (Wzgórze 

Chramowe), prawdopodobne w 1. poł. XIX w. Nieregularny, owalny teren 

cmentarza ograniczony skarpami wzgórza, jednoalejowy. Słabo czytelne ślady 

nagrobków z 2. poł. XIX w. i sprzed 1945 r. Teren przecięty w osi długiej aleją, mocno 

porośnięty drzewami, zakrzewiony; pojedyncze egzemplarze starodrzewu 

lipowego.” Nie wiem kto to pisał, ale tak naprawdę z całego tego opisu zgadzają się 

tylko dwie rzeczy: „porośnięty drzewami, zakrzewiony”, reszta kompletnie nie ma 

się nijak do historii tego miejsca. Jeżeli ktoś mając taką perełkę, teren po grodzie 

sprzed 1200 lat pisze, że tam znajduje się cmentarz z połowy XIX wieku, tzn., że 

kompletnie nie wie, o czym pisze. Drugie: „Kościół przy ul. Staromiejskiej 

w Pyrzycach. Kościół wzniesiony ok. 1260 r. jako świątynia klasztorna zakonu 

augustianek. Zapewne przy kościele i klasztorze założono cmentarz. Działka 
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kościelna (cmentarza) położona na  nie niewielkim wyniesieniu terenu, z centralnie 

posadowionym kościołem oraz budynkiem mieszkalnym. W otoczeniu kościoła 

pojedyncze okazy starodrzewu: jesiony, kasztanowiec, lipa, dąb i grochodrzew.” 

Z tego, co wiedzę to opisu dokonywał ktoś, kto się zna na drzewach, to na pewno. 

Tylko drodzy Państwo, jeżeli nie potrafimy wyeksponować na oficjalnej stronie 

Gminy Pyrzyce takich perełek historycznych, jakie mamy, to ta promocja bardzo 

kuleje. Ja chciałbym, że traktować tą moją dzisiejszą wypowiedź nie jako atak, nie 

jako przytyk, tylko to, o czym wspomniał mój przedmówca. Wskazuje problemy, 

gdzie musimy pracować wspólnie i poprawić to, co jest do poprawienia, naprawić to, 

co wymaga naprawy i skupić się na tym, czym naprawdę możemy się pochwalić. 

Taka jest moja wypowiedź i tak ją proszę traktować, nie jako atak tylko jako problem, 

za który musimy się wspólnie wziąć i wspólnie go rozwiązać. Jeśli chodzi 

o promocję, w tym raporcie jest wskazane to, ż Gmina brała udział w nagraniu 

programu telewizyjnego „Ukryte skarby”, niestety te nasze skarby są dalej ukryte 

pomimo tego, że ten program został nagrany. Tylko, że ta ekipa, która przyjechała  

niestety nie mogła nagrać programu o tych najstarszych miejscach, o których 

wspomniałem, bo niestety trafili na Grodzisku, na stertę śmieci i chadzające kury po 

nagrobkach, dbałość  o najstarszy zabytek na tym terenie żadna. 

 

Przewodniczący K. Budżetu i Gospodarki - Remigiusz Pajor-Kubicki – Właśnie 

dlatego cieszę się też, że taka była wypowiedź ze strony Pana Radnego Stasiaka 

i chciałem powiedzieć, że mam nadzieję, że jeżeli będzie przychylność Państwa 

Radnych to będziemy mogli w tej komisji pracować i wspólnie również wspomóc 

nasz Urząd Miejski w tych zadaniach związanych z zabytkami, bo jak widać, nie 

tylko ja jestem zafiksowany na temat naszych zabytków, ale tych radnych, którym 

ten temat jest bliski jest więcej. 

 

Przewodniczący K. Rolnictwa i Ekologii – Jerzy Wroński – Tak jak Państwo 

zauważyliście, że ta debata niezbyt miło się rozpoczęła, ale trudno, Pani Burmistrz 

musiała się uzbroić w biczowanie słowne, także myślę, że się uzbroiła, szkoda, że tak 

to się zaczęło. Wracając do wypowiedzi przedmówców, chciałbym częściowo 

wzmocnić wypowiedzi, szczególnie kolegi przewodniczącego Remigiusza, dziękuję 

bardzo, osobiście jako najstarszy radny. Szanowni Państwo, Pani Burmistrz 

przedstawiła bardzo szczegółowo i bardzo bogato Raport Gminy za rok 2019. Myślę, 

że bardzo dużo tutaj powiedziała i wskazała, co zostało zrobione, co zostanie jeszcze 

zrobione, a właśnie to świadczy o pracy Burmistrz, jak również całej załogi, która 

pod Burmistrza podlega. Nie dzisiaj powinniśmy krytykować, nie dzisiaj 

powinniśmy sobie rzucać takie słowa, jak tu były dzisiaj niektóre przedstawione, że 

to swój interes, rodziny, w każdej jednej instytucji jakaś rodzina pracuje. Ale 

powinniśmy Wysoka Rado, właśnie dzisiaj podziękować Pani Burmistrz, załodze za 
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ciężką ich pracę. My przychodzimy na sesję, podyskutujemy, porozmawiamy 

i zawracamy się na jednej nodze i idziemy. Nigdy nie padło, nie słyszałem od 

żadnego radnego, aczkolwiek z początku myślałem, że takie były zamiary, żebyśmy 

się zwracali do Pani Burmistrz, żeby się częściej spotkać, żeby porozmawiać, jak 

dalej, co robić, żeby ta Gmina się rozwijała, jak najlepiej dla naszego społeczeństwa. 

Żeby te zabytki, co kolega przedmówca poruszył, żeby były odnowione, żeby 

przyjeżdżali mieszkańcy z zewnątrz, czy nawet spoza granic naszego województwa 

i zwiedzali Pyrzyce, mamy się czym pochwalić, ale, żeby nie padały takie słowa jak 

padały. Pani Burmistrz, proszę przyjąć serdeczne podziękowanie za Pani ciężka 

współpracę, jak również dla całej załogi, Pani Skarbnik, Pana Burmistrza, dla 

wszystkich kierowników wydziałów, bo też ich jest zasługa, że ten Raport, który 

został przedstawiony przez Panią, został tym raportem naprawdę bardzo obfitym 

i zrealizowanym. Jeszcze raz serdecznie dziękuję. 

 

Radny Paweł Retecki – Jest tak słodko, że cukierków dzisiaj nie będę jadł, najpierw 

obuchem, a później szok. Przejdę do raportu. Ustawa o samorządzie gminnym 

jednoznacznie mówi, że raport o stanie gminy obejmuje podsumowanie działalności 

w tym przypadku Burmistrza w roku poprzednim. W szczególności realizację 

polityk, uchwał rady gminy, budżetu obywatelskiego, więc raport to nic innego tylko 

przyjęte przez nas uchwały, które realizuje lub realizował Burmistrz. Moim zdaniem 

Pani Burmistrz w 2019 r. wykonała lub jest w trakcie realizacji wszystkich uchwał, 

które przegłosowaliśmy tutaj, w większości na tej Sali. Możemy powiedzieć-  

zaplanowaliśmy, a plan został wykonany. Raport to nie tylko taka swoista laurka, jak 

to Pan radny Stasiak mówił w zeszłym roku, są w nim plusy i minusy. Jest trochę 

minusów, chociażby spadek ludności na terenie naszej gminy, ale na terenie całego 

kraju mamy spadek liczby Polaków. Nie ma nas ponad 28.000 pomiędzy 2018 a 2019 

rokiem, także praktycznie nie ma większej Gminy Pyrzyce. Inne minusy, które 

zostały przedstawione w raporcie to zapotrzebowanie, jakie mają placówki 

oświatowe, jakie mają jednostki samorządowe, ale wynika to z zaniedbań 

wieloletnich, które myślę, że nawet Pani Burmistrz, jeżeli byłaby 2-3 kadencje to ich 

nie zrealizuje. Są to zaniedbania wieloletnie i one będą wiele lat naprawiane. Tutaj 

była też mowa o bezrobociu, mamy niskie bezrobocie na terenie Gminy Pyrzyce, ale 

cieszę się, że pomimo trudności współpracuje Pani dalej z Powiatowym Urzędem 

Pracy i jako jedna z gmin realizuje roboty publiczne, prace społeczno – użyteczne, bo 

do tego gminy nie chcą już praktycznie sięgać, więc tutaj szacunek za to, że chce Pani 

wyciągać osoby z długotrwałego bezrobocia.  

Od początku kadencji, kiedy wszedłem do Rady Miejskiej, my jako radni, co jakiś 

czas zwiększamy budżet o kolejne pozyskane środki przez pracowników i przez 

Panią Burmistrz. Są to inwestycje widoczne gołym okiem, mamy przebudowę 

chociażby ulicy Głowackiego, Rzepnowo, realizację ul. Mickiewicza, także w tym 
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przypadku Pani Burmistrz dziękuję. Dziękuję za realizację grantu sołeckiego, który 

został zrealizowany w miejscowości Brzezin i było to szybko i sprawnie. W związku 

z tym, że Pani Burmistrz pozyskuje środki, radni podejmują uchwały i Burmistrz je 

realizuje, zwracam się z prośbą do Państwa Radnych o przyjęcie Raportu o stanie 

Gminy za 2019 r. i przyznanie Pani Burmistrz wotum zaufania. 

 

Przewodniczący K. Skarg, Wniosków i Petycji – Damian Błażejewski – Jak tu po 

takim apelu Pana Pawła Reteckiego wnieść jakieś chociaż małe uwagi do Raportu 

o stanie Gminy. Powiem tak, dla mnie ten raport również jest bliski ideału, z tym, że 

są takie małe, malutkie mankamenty. Tak jak Pani Burmistrz powiedziała na 

początku, że raport nie jest tylko dla radnych, ale również dla mieszkańców i przede 

wszystkim dla mieszkańców, to ja bym sobie życzył, żeby w raporcie na przyszły rok 

zawrzeć jednak informacje o naszych świetlicach wiejskich, bo dowiedzieliśmy się 

tylko z Pani wypowiedzi, że był remont świetlicy w Stróżewie, może nie znalazłem, 

może za szybko czytałem, może muszę czytać wolniej, nie natrafiłem w raporcie na 

informacje o ilości świetlic wiejskich, o potrzebach tych świetlic w remonty, co 

moglibyśmy jeszcze więcej zrobić. Na początku troszeczkę sytuacja się zaogniła, ale 

nistety nie jesteśmy w Chinach, każdy z radnych ma swoje prawo wypowiedzieć się. 

Jeden będzie wypowiadał się ostrzej, drugi mniej ostro, nieraz w przeciągu 

ostatniego półtora roku sytuacja na tej sali była bardzo gęsta, były krzyki, ale 

dochodziliśmy do jakiegoś konsensusu. Chciałbym, żebyśmy, tak jak się szczycimy, 

że jesteśmy gminą rolniczą, gminą ekologiczną, to przyłożyli większe starania jednak 

do sprawy nieczystości płynnych. Nie raz składałem interpelację na tej sali (ostatnia 

w grudniu ubiegłego roku), uzyskałem odpowiedź, ta sama odpowiedź znalazła się 

w raporcie z tym, że tylko podsumowanie. O ile miasto mamy w 100% 

skanalizowane, o tyle nasze miejscowości, które często gęsto są położone w strefie 

ochronnej Jeziora Miedwie nie do końca. Mamy bardzo duży problem, zaraz kolega 

Jerzy powie, że zawsze wyciągam, jak chcę komuś dołożyć, to sprawę Brzeska, ale tu 

jest prosty przykład, na 151 numerów mieszkalnych jest tylko, czy aż 42 zbiorniki, w 

tym 40 zbiorników bezodpływowych, a 2 tzw. oczyszczalnie przydomowe. Ja wiem, 

że zaraz padnie odpowiedź, że jest podjęta uchwała przez poprzednią Radę Miejską, 

że Brzesko to już teraz metropolia wraz z Pyrzycami, ale póki co jest to piąty rok, a 

programu jak nie było tak nie ma i nadal podejrzewam, że nie będzie, bo nie zanosi 

się na to. Prosiłbym, żeby przyłożyć większych starań, nie dotyczy to tylko tej 

miejscowości, o której mówiłem, ale wszystkich naszych sołectw, żeby zacząć 

wdrażać regulamin czystości w mieście Pyrzyce. Nieraz kłóciliśmy się na temat 

stawki śmieci, nieraz mieszkańcy pytają, my płacimy, a dlaczego nikt nas nie 

informuje jak są rozliczane instytucje, jak są rozliczane sklepy 

wielkopowierzchniowe, jak są rozliczane nasze zakłady pracy. Nikt nie mówi w jaki 

sposób te firmy są obciążane opłatą za śmieci. W tej chwili w ostatnim czasie 
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samorząd w Bydgoszczy wystosował pismo do Ministerstwa Środowiska, aby 

znaleźć rozwiązania w sprawie obciążenia sklepów wielkopowierzchniowych. Z ich 

wyliczeń wynika, że jeżeli byłyby rzetelnie obciążone sklepy wielkopowierzchniowe, 

cena dla przeciętnego mieszkańca u nich z (podobnej ceny) 23 zł spadłaby na 17 zł, 

czyli jest to wymierna obniżka. Wiele jest takich małych niedociągnięć, tu koledzy 

mówili o zabytkach cieszę się, że w  końcu ktoś jest też zakręcony pozytywnie na 

temat naszego miasta i nie tylko pod względem tego, że się tu mieszka, że jest fajnie, 

bo jest pięknie, ale że są właśnie te zabytki, o które musimy dbać. Mam nadzieję, że 

to piękne zdjęcie było wykonane w ostatnim czasie, więc chyba znalazłem już 

odpowiedź na to, dlaczego przestało rosnąć drzewo na szczycie Baszty Sowiej, ale to 

też jest sprawa załatwiona, o której często, gęsto mówiliśmy. Nadal uważam, że nie 

mamy też rzetelniej informacji na temat działki o numerze 201/4 obręb 9 miasta 

Pyrzyce, czyli o tym naszym nieszczęsnym pogorzelisku. Miejsce pod budowę 

mieszkań socjalnych, o których Pani Burmistrz również pisze w raporcie, jest 

informacja, że gmina planuje, chce rozwijać tą gałąź dla naszych mieszkańców, warto 

byłoby zająć się tą sprawą, wyprostować tą sprawę. Mamy gotową działkę, gdzie 

trzeba byłoby sporządzić projekt, uzyskać pozwolenie i można budować bez 

dodatkowych obciążeń. Działka uzbrojona, skanalizowana, prąd, woda 

podciągnięta, także jesteśmy o 50% inwestycji do przodu. Przekomarzaliśmy się 

nieraz i myślę, że nieraz będziemy się przekomarzać, nie jest to tak, że wszystko 

będzie po chińsku, zresztą stare przysłowie pszczół mówi, że jeszcze nikt taki się nie 

urodził, żeby każdemu dogodził. Spodobała mi się również informacja i uwaga Pani 

Burmistrz, że w końcu w Gminie Pyrzyce mamy czarne ziemie, to nie jest przytyk, 

nie czarnoziemy Pani Burmistrz, tylko czarne ziemie. Chciałbym, żebyśmy mieli 

i czarne ziemie i czarnoziemy, to nie tylko byśmy byli zagłębiem pszenicznym, ale 

byśmy byli potęgą, bo to są bardzo dobre ziemie, jeżeli taka informacja jest, że są 

czarnoziemy to prosiłbym następnym razem dokładniej czarne ziemie. 

 

Radny Małgorzata Piotrowska – Raport jest jakby swoistą pigułką, aczkolwiek 

ponad stustronicową, działań Burmistrza, a także decyzji podjętych przez Radę na 

przestrzeni dwunastu miesięcy 2019 r.. Cieszy, że w rankingu Wojewody 

w porozumieniu z RIO, Pyrzyce podnoszą swoją pozycję, zauważana jest ta 

racjonalna gospodarka i przejrzystość, którą się kieruje ten ranking, i pozytywnie 

świadczy to o pracy Burmistrza i służb w ramach budżetu i całej działalności, 

powiem szczerze, rzeczywiście tak, jestem zaskoczona nastrojem przy omawianiu 

tego raportu i obiecałam sobie nie odnosić się do innych wypowiedzi, ale tylko 

delikatnie zahaczę, bo rzeczywiście radny Szymkowicz wspomniał o odezwie, czy 

inicjatywie, która PiS złożył do mieszkańców o zbieranie głosów, sugestii 

i rzeczywiście to zadziałało nie tylko do radnych PiS, ale również odebrałam w ciągu 

bardzo krótkiego czasu mnóstwo informacji i dobrych i złych, więc tych złych 
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w ogóle nie będę dzisiaj wspominać, ponieważ padły tu słowa: „porozumienie, 

Pyrzyce najważniejsze, współpraca”, co mnie ogromnie cieszy, że jest takie a nie inne 

nastawienia. 

Radny Stasiak wspomniał o promocji, to tylko odniosę, się, że akurat z promocji 

zebraliśmy w zeszłym roku środki w budżecie, i że rzeczywiście sprawy tak ważne, 

jak ten wniosek, który Pan złoży to ja przyznałam się już zaraz po przyjęciu raportu, 

że jako Klub nie przygotowałam wzoru raportu i rzeczywiście sami widzimy, że 

w tych naszych przygotowanych wytycznych do raportu jest wiele rzeczy, które nie 

dotyczą naszej gminy a jest mnóstwo rzeczy, których nie uwzględniliśmy w tym 

raporcie, że należy do tych wytycznych jeszcze raz podejść delikatnie i zmiany 

nanieść, bo w zeszłym roku padło hasło, że w tym roku będzie sprawniejszy raport 

i on rzeczywiście jest sprawniejszy, bo o wielu rzeczach mówi. Nawet podpisując 

wytyczne do raportu o inwestycjach w ogóle zapomnieliśmy jako radni, nie ma tego 

w tych wytycznych, na szczęście Pani Burmistrz (używając kolokwialnego słowa) 

przemyciła te inwestycje, żeby pokazać, jak te środki są wykorzystywane, bo nie 

sposób rozliczyć działania Burmistrza, nie sposób rozliczyć budżetu, nie pokazując 

inwestycji, działań, modernizacji, które odbywały się na terenie naszej gminy.  

To samo odnosi się do wypowiedzi radnego Błażejewskiego, że dlatego tych świetlic 

nie ma, choć jak przeczytałam raport starostwa to on jest taki krótki i tak tam jest 

wszystko sprawnie opisane, dwoma zdaniami jak pracują, także można zrobić 

zupełnie krótko, ale my jesteśmy szczególarzami. 

Pani Burmistrz, przede wszystkim, kolejny rok dziękuję za prowokacje w stosunku 

do wszystkich jednostek podległych i do sołectw, prowokację do działania 

w projektach, w pozyskiwaniu dodatkowych środków. To w pierwszej kadencji Pani, 

pamiętam to była dość długa przeprawa, przede wszystkim przez sołectwa, bo na 

wsiach się utarło, zresztą Przewodniczący Majak wie najlepiej jak się wprowadził 

nowy fundusz sołecki ustawowy, jak ciężko się nad tymi zadaniami  przechodziło, 

bo mówiąc kolokwialnie przejadane, a w tej chwili one są inwestowane w większości 

miejscowościach. Tutaj duży plus dla Pani Burmistrz do tej prowokacji i tak jest 

w jednostkach, to nie jest tak, że pozyskuje tylko Gmina, pozyskują też jednostki 

i chwała im za to, bo tych pieniędzy zewnętrznych, póki co jeszcze trochę jest 

i ważne, żeby z nich korzystać. 

Inwestycje, tak naprawdę zakończoną inwestycją w roku 2019, bo to nie była 

inwestycja jednoroczna, to była inwestycja ul. Głowackiego, do której chciało się 

przyznać już wielu burmistrzów wcześniej, ona była kartą przetargową w niejednej 

decyzji, ale nikt nie miał odwagi tej inicjatywy podjąć. Podjęta była inicjatywa zanim 

otrzymaliśmy środki, mieliśmy jakąkolwiek gwarancję otrzymania środków, mimo 

tego Burmistrz podjęła się tego zadania i gratuluję, że to zadanie ponad 7.000.000 

w tym 2019 r. się zakończyło wraz z kanalizacją wodną i deszczową. 
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Wyłapałam, że w raporcie brakło jednej nagrody „Turnieju Miast i Wsi”, to jest 

również nagroda finansowa, tu mocno zapracował OSiR i wszystkie jednostki, 

zespoły, ale to też kolejne 5.000 zł w budżecie. 

Odniosę się również do sprawozdania, bo raport jest omówieniem (jak to mówi 

radny Stasiak) tabelek, które się zgadzają i rzeczywiście przy planie budżetu 

deficytowego wyszliśmy z nadwyżką na koniec roku, to gratulacje dla Pani Skarbnik 

i dla Pani Burmistrz, że udało się spiąć ten budżet tak, żeby mieścić się w tych 

artykułach, którymi jesteśmy obligowani - ustawy o finansach publicznych i cieszę 

się, że przy podejściu do omawiania całych spraw padają takie słowa jak 

„współpraca, porozumienie”. Nawet jeżeli gdzieś się różnimy, nawet w definicji tych 

stwierdzeń, to ważne jest, że tak się dzieje. To było, to wszystko, co mam dobrego do 

powiedzenia, ale w związku z tym, że zostałam wywołana do tablicy poniekąd przez 

radnego Kurowskiego, nie jestem obecnie dyrektorem żłobka, a więc nie jestem 

upoważniona do reprezentowania fundacji, ale nie zgadzam się z takim sposobem 

wypowiedzi, bo po raz kolejny (tu potwierdzam słowa Pani Burmistrz) radny 

Kurowski działa w artykularnym interesie swoim, własnym, prywatnym po raz 

kolejny i jak we wniosku, który złożył, i w tym i tak na komisjach Pani mówi, tylko 

wtedy żąda odpowiedzi, bądź pytań. Jest od tego Prezes może się do tego odnieść, 

zapytać Pani Prezes, która zmieniła decyzję między grudniem, a styczniem. Powiem 

Panu tylko tyle, że niech się Pan nie martwi o pracowników, pracownicy pracują ze 

mną nadal, jeśli chodzi o rodziców to rzeczywiście byli rozżaleni, bo powiedzieli, że 

jak nie nasz żłobek to do tego Kurowskiego nie pójdą, tam nie chcą dać dzieci, 

dlatego było rzeczywiście ogromne rozżalenie, ale ja mimo tego wszystkiego staram 

się zawsze podpowiadać Pana placówkę, nigdy nie działałam wbrew Pana placówce, 

Pana fundacji, czego Panu się nie udaje, wręcz do tej pory jakaś taka osobista uraza 

od tego 2016 r. odkąd się ta fundacja pojawiła. Ja się cieszę, że się pojawiło takie 

miejsce, bo rzeczywiście projekty, które realizuje są bardzo ciekawe i różnorodne. 

Gdyby się ta fundacja nie pojawiła, to tak jak powiedziała Pani Burmistrz, 

najprawdopodobniej na ten pomysł by Pan nie wpadł.  Proszę w taki sposób się nie 

wypowiadać, bo Pan już wszystko wie, Pan na ten temat ma wszystkie odpowiedzi, 

ale na pytanie o konkrety nie jest Pan w stanie odpowiedzieć. 

 

Przewodniczący K. Skarg, Wniosków i Petycji – Damian Błażejewski – Widzę, że 

Pani Małgorzata nie byłaby sobą, jakby nie wysłała zaczepki. Tak się składa, że mój 

wkład w raport powiatu tj. mały rozdział wydziału, którym mam przyjemność 

kierować, więc nie mogę się wypowiadać i mi jest oceniać, jakie są informacje. 

Uważam, że informacje w raporcie o stanie powiatu są na tyle rzetelne, że wczoraj 

wszyscy radni zgodnie i opozycyjni i Ci, którzy popierają obecny zarząd  

zagłosowali w sposób zgodny ze swoim sumieniem. 
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Radna Grażyna Słodkowska – Dzisiejsza sesja i dzisiejsze głosowanie to 

podsumowanie pracy Pani Burmistrz za cały 2019 r. Należy pamiętać o tym, że na tą 

pracę Pani Burmistrz składa się też praca wielu, wielu osób, zarówno pracowników 

Urzędu jak i jednostek podległych. Ja z tego miejsca chciałabym podziękować przede 

wszystkim Pani Burmistrz, ale również i pracownikom, którzy każdego dnia 

wykonują mrówczą pracę. Pani Burmistrz, zagłębiając się w treść raportu 

i wsłuchując się w odczucia mieszkańców, rozmawiając z mieszkańcami, nie sposób 

nie odnieść wrażenia, że ten 2019 r. był rokiem, kiedy zakończone zostały dzięki Pani 

pracy bardzo duże inwestycje, tj. ul. Głowackiego, ul. Mickiewicza i też długo 

wyczekiwany II etap ul. Słowackiego,  tak jak i szereg mniejszych inwestycji, na które 

też od wielu lat mieszkańcy czekali. Pozwolę sobie tutaj połączyć raport o stanie 

gminy i sprawozdanie finansowe, ponieważ cieszy mnie bardzo, że zarówno 

wpływy do budżetu, jak i pozyskane środki, liczba pozyskanych środków jest tak 

duża, co też pozwala nam na kolejne inwestycje, co też pozwala nam na prace dla 

mieszkańców. Cieszy również pozytywna uchwała RIO, cieszy skok w rankingu 

(bodajże o 12 oczek), także tym bardziej myślę, że ta współpraca, o której dzisiaj 

słyszeliśmy na tej sali, ta zgoda, bardzo cieszy mnie to, że takie słowa dzisiaj 

mogliśmy usłyszeć. Drodzy Państwo, bardzo dziękuję za to dzisiaj usłyszałam 

z Waszych ust, za dojrzałość i odpowiedzialność. Praca nad budżetem i to, o czym 

mówimy w tej chwili, o budżecie za 2019 r., musimy pamiętać o tym, że tj. budżet, za 

który jesteśmy wszyscy współodpowiedzialni.  

 

Radny Mariusz Ogrodnik – Ja chyba troszeczkę podgrzeję atmosferę, powiem tak, 

podziękowałem na komisji Pani Burmistrz i Skarbnik za pozyskiwanie środków. 

Z zadaniami typu ul. Głowackiego, ul. Mickiewicza – zadania własne gminy, to dla 

mnie jest normalne, że jeżeli ktoś robi swoją pracę to musi to wykonywać, ale 

przeglądając raport o stanie gminy wyczytałem, że między 2018 a 2019 rokiem mamy 

213 uczniów mniej niż w podanych statystykach, tu się robi chyba problem, bo 

pieniądze idą za uczniem.  

Kolejne, na str. 91 tego raportu jest podany koszt monitoringu – 98.338,50 zł w 2019 r. 

zapłaciliśmy za monitoring miejski, mamy monitoring Straży Miejskiej na str. 96, na 

podstawie którego zostało wykryte i też chciałbym wiedzieć, jakie koszty ponosi 

Straż Miejska za swój monitoring, bo wg mnie to przynosi on takie same efekty. 

Tutaj bardzo dużo dyskutowaliśmy o żłobku, dla mnie najważniejsze jest, czy jest 

żłobek, czy nie, bo teraz personalne wycieczki, czy ten miał taki biznes, czy ten taki, 

tutaj mieszkańcy osądzają, że był żłobek i nie ma żłobka, to coś jest nie tak, nie będę 

personalnie do nikogo teraz robił wycieczek.  

Z mieszkańcami rozmawiając mówią, że Pyrzyce nigdy nie było tak brudne. 

Tężnie, kolejna sprawa, gdzie miała lecieć solanka, przechodzę tam praktycznie 

codziennie i nie widzę tej solanki już od iluś miesięcy.  
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Kolejna sprawa – usuwanie awarii elektrycznych, gdzie w rozmowie było, że trzeba 

specjalnie uruchamiać kogoś, iluś musi przyjść i powiedzieć, że coś nie działa. 

Następna przepychanka z zagospodarowaniem przestrzennym naszego miasta, jak 

mieliśmy w 2019r., gdzie mieszkaniec miał wątpliwości, zgłosił się do radnych i 

musieliśmy mieć przepychanki.  

Teraz moja osobista, bo tu mówiłem, że na kołach, z ludźmi jak rozmawiam, że ja 

osobiście nie udzielę Pani Burmistrz wotum zaufania za barierki przy kościele, bo 

jeżeli ktoś z zewnątrz nam urządza miasto, że przyjdzie ktoś z tytułem inżyniera 

i powie, że nie, wy tu źle robicie, macie tak i tak robić, to albo my tu jesteśmy 

gospodarzami, albo ktoś z zewnątrz tutaj rządzi. 

 

Przewodniczący K. Polityki Społecznej i Komunalnej – Hubert Łuszczyk – Jest 

takie staropolskie przysłowie, „gdzie drwa rąbią tam wióry lecą” cieszę się, że 

z mojej zeszłorocznej wypowiedzi na temat raportu o stanie gminy, dzisiaj 

debatujemy w takiej miłej atmosferze, bo  odbieram też indywidualnie, że wówczas 

moje mocne słowa, może zbyt mocne słowa, przyczyniły się do tego, że dzisiaj jest 

w większości taka miła atmosfera, że ten raport spowodował to, że oceniamy go 

w sposób dobry, bardzo dobry, ale niestety jest bardzo szczegółowy, a diabeł niestety 

tkwi w szczegółach. A mianowicie, jak już koledzy radni zauważyli, mamy temat 

zabytków, które są w naszym mieście, jest ich dużo, może zbyt mało 

wyeksponowane, cieszę się, że powstanie komisja, która zajmie się tym problemem 

i spowoduje, że będziemy się z tego jeszcze bardziej cieszyć i bardziej to promować. 

W rozmowie z moim wyborcami z ul. Kilińskiego i Bankowej, idąc do gminy,  

poruszam wiele tematów, ale najbardziej istotnym, który jest zawarty w tym 

raporcie, jest mianowicie chodnik i droga ul. Kilińskiego. Ja tłumaczę mieszkańcom, 

że jest to droga powiatowa i gospodarzem tego terenu jest Starosta, jesteśmy prawie 

już na półmetku naszej kadencji, chciałbym żeby do końca kadencji zrobić to, żeby ta 

droga, która jest wizytówką naszego i prowadzi do głównych obiektów – siedziby 

naszej gminy oraz do kościoła, żeby pochylić się nad tym i wspólnie z powiatem 

razem ją zmodernizować i naprawić jej infrastrukturę. 

Kolejny temat w raporcie, który mi się pojawił, a bardzo ważny dla mieszkańców, 

jest inwestycja budowy sieci szerokopasmowej, też mieszkańcy zadają mi pytania, 

kto w gminie zajmuje się tym zagadnieniem. A mianowicie Gmina Pyrzyce w lutym 

2018 r. podpisała umowę z Orange Polska S.A. na wybudowanie sieci 

szerokopasmowej realizowanej w ramach programu operacyjnego Polska Cyfrowa 

i tutaj jest, że szkoły są podłączone pod tą sieć, jest inwestycja dosyć mocno 

rozwinięta, bo coraz więcej ulic i miejscowości, co mnie bardzo cieszy, że 

miejscowości wiejskie mają szybciej podłączony internet, niż centrum miasta, ale jest 

jeszcze dużo ulic, domów, budynków, które nie są podłączone. Operator niechętnie 

udziela informacji, bo sam osobiście kontaktowałem się z siecią Orange, nie mają 



26 

 

takiej wiedzy, albo odsyłają żeby kontaktować się w późniejszym terminie, ale 

odsyłają też do Urzędu Gminy do pracowników, żeby tutaj uzyskać informację. 

Chciałbym, żeby Pani Burmistrz na sesji udzieliła nam informacji, gdzie mieszkańcy 

i do kogo mogą się zgłosić, żeby ustalić taką informację, kiedy ich ulica, czy budynki 

zostaną do tej sieci przyłączone. 

Kolejnym punktem, na który zwróciłem uwagę z racji mojej działki zawodowej, 

którą zajmuję się 20 lat, jest monitoring i na str. 88 jest zawarta informacja, że 

„istotnym elementem wpływającym na efektywność systemu, jest możliwość 

bezpośredniego telefonicznego kontaktu mieszkańców ze stanowiskiem monitoringu 

przez linię telefonu alarmowego 112. Nie wiem kto sporządził taką informację, kto ją 

sprawdził, ale ja nie byłbym sobą, gdybym nie wykonał połączenia (miałem to zrobić 

też dzisiaj na sesji na zestawie głośno mówiącym, ale uznałem, że nie będę blokował 

linii alarmowej, bo może ktoś będzie potrzebował pomocy i nie chciałbym tego 

czynić) wystarczy, że pofatygowałem się raz, a było to 18 czerwca godz. 11:21 

wykonałem połączenie do Centrum operacyjnego ratownictwa, połączyłem się 

akurat ze Szczecinem, a też Państwo muszą wiedzieć, że zgłasza się pierwszy 

operator, który jest wolny i może być to Rzeszów, może być to Warszawa,  udało mi 

dodzwonić do Szczecina, przedstawiłem się, że jestem radnym naszej gminy 

i poprosiłem o połączenie z obsługą monitoringu. Pani operator powiedziała mi, że 

nie ma takiej fizycznej możliwości, kto jest chętny to można wystąpić do operatora, 

udostępni zapis nagrania, bo te rozmowy są rejestrowane i zapis tej rozmowy będzie 

potwierdzeniem moich słów. Ja wiem, że trzeba się chwalić, ale też trzeba mieć z tyłu 

głowy, że ktoś może sprawdzić. Także moja taka mała sugestia, żebyśmy na 

przyszłość uniknęli takich rzeczy. 

Ostatnia już czwarta rzecz, która mnie bardzo cieszy, że znalazła się w tym raporcie, 

jest informacja o wykazie budowli ochronnych znajdujących się na terenie gminy, 

jest sporządzona ta informacja, która jest bardzo obszerna, ale tutaj w tym miejscu 

chciałabym tez zwrócić uwagę, że w przyszłym roku, jakbyśmy mogli ją poszerzyć 

o stan wyposażenia, że wymaga remontu, ile może pomieścić osób, ale chciałbym 

jeszcze mieć informację,  czy są w jakiś sposób wyposażone w środki ochrony dla 

ludzi, czy są jakieś programy zabezpieczone, na jaki czas, to też na przyszłość bym 

bardzo o to prosił. 

Ja ze swojej strony dziękuję Pani Burmistrz, wszystkim pracownikom gminy, 

a najbardziej Pani Skarbnik i Pani Sekretarz. Pani Skarbnik za to, że (jak już 

będziemy w kolejnym punkcie to nie będę już zabierał głosu) pilnuje słupków, żeby 

się zgadzały prawa z lewą stroną, jest to bardzo ciężkie, bo sami wiemy, że 

matematyka jest okrutną nauką, bo musi się zgadzać lewa strona z prawą, także 

bardzo serdecznie dziękuję Pani Skarbnik, Pani Burmistrz i pracownikom 

zajmującym się tym. Jak również Pani Sekretarz i pracownikom podległym, którzy 
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włożyli wkład pracy, żebyśmy ten raport ocenili tak jak ocenimy i jak widać po 

atmosferze jest oceniany on dobrze. 

  

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Odnosząc się najpierw do pytań 

mieszkańca, faktycznie powinno być tutaj te 20 podpisów, ale ja odpowiem na te 

pytania, też je trochę już znam, one do nas wpływają. Jeżeli chodzi o spadek ilości 

ludności w naszej gminie o 1,30% ma wpływ wyłącznie wzrost zgonów a spadek 

poziomu urodzeń. Oczywiście, że nie myślę, że w żadnym miejscu w Polsce tylko te 

dwie zależności nie mają wpływu, jest to wyjazd młodych ludzi do szkół, na uczelnie 

i tam często już pozostają i wiążą swoją drogę zawodową z miejscami, w których są. 

Jest to zmiana miejsca zamieszkania, czy zmiana miejsca pracy. Dzisiaj mamy 

otwarte granice i każdy z tych możliwości i szuka miejsca najlepszego dla siebie, 

oczywiście wynagrodzenia, także tych okoliczności, w związku z którymi spada ilość 

ludności w gminie jest bardzo wiele. Trudno jest wymienić je wszystkie, bo też 

trzeba byłoby tak naprawdę indywidualnie rozmawiać z każdym, czym się kieruje, 

jeżeli zmienia miejsce zamieszkania. 

Jeżeli chodzi o obwodnicę to po to była debata, żeby przyjść na tą debatę, żeby 

zabrać głos, żeby dać swoje propozycje. To nie była debata, na której ja 

przedstawiłam tą propozycję, która jest jedyną i tą ostateczną. To była propozycja, 

którą przygotowałam na bazie możliwości, które nam daje przejęcie terenu, a to 

przejęcie terenu wiąże się z tym, że zmniejsza to koszt wybudowania obwodnicy, 

więc to był ten główny argument i zagospodarowanie terenu, który jest od lat 

zaniedbany, brudny, który bardzo źle wpływa na estetykę naszego miasta. O ten 

teren ubiegałam się już od samego początku I kadencji, obwodnica powstała 

w międzyczasie, czyli koniec I kadencji, początek II. Czy inne, tutaj widzę, że są 

wymienione, oczywiście te, o których tu mówimy, jest to jedna w części 

poprowadzona w Studium, która była ujęta, wiąże się z tym, że należy dokonać 

wykupu gruntu. Wykup gruntu wiąże się z dodatkowymi środkami, jak się skończy, 

czy będzie wzięta pod uwagę inna koncepcja, też to analizujemy, bo to, co 

powiedziałam to, że przedstawiłam jedną koncepcję to nie znaczy, że nie analizuje 

innych. Ja biorę jeszcze pod uwagę jeszcze fakt tego, że możemy tego terenu nie 

dostać, chociaż mam ogromną nadzieję, że tak się jednak nie stanie i być 

przygotowaną na kolejne inne rozwiązanie, więc one są brane pod uwagę, ale po to 

była debata, na której każdy z mieszkańców mógł się wypowiedzieć, mógł dać swoje 

propozycje i te propozycje, o których tutaj jest napisane, o których też słyszałam, też 

je analizujemy i staramy się sprawdzić,  jakie to będą przede wszystkim koszty. 

Solanki – powiem szczerze, że nie rozumiem tego pytania, że nie ma działań 

wykorzystania. Spółka Geotermia nie jest spółką Gminy Pyrzyce. Gmina Pyrzyce ma 

tam ponad 17% udziałów, właścicielem jest Narodowy Fundusz Ochrony 

Środowiska, który ma większościowy udział, którego decyzje są najważniejsze, 
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najistotniejsze i tak naprawdę nasze decyzje przy głosowaniu jakichkolwiek zadań, 

to nie my jako gmina decydujemy o tym co spółka będzie robiła. Jesteśmy jednym ze 

współudziałowców, który ma najmniej tych udziałów. W ostatnim czasie bardzo 

dużo zostało zrobione, przecież wiemy o tym, że musiał być nowy odwiert, 

ponieważ awaria starego odwiertu mogła doprowadzić do tego, że nie byłoby 

dostarczane ciepło, więc o to wszystko zarząd spółka zadbał, te działania są bardzo 

kosztochłonne, to są zaciągnięte zobowiązania, które trzeba spłacać. To są kolejne 

plany, o których rozmawiamy jako współwłaściciele, poszukiwanie środków 

zewnętrznych, bo cały czas też ich poszukujemy. Ten program, o którym 

rozmawialiśmy w tamtym roku, czyli laboratorium Pyrzyce z wykorzystaniem 

i podejściem do tych miejsc, czyli tych stref 0, żeby móc dojść tam, gdzie te sieci 

mogą jeszcze być zrealizowane przy udziale programów NFOŚ. Cały czas szukamy 

środków, był złożony wniosek jeden i szukaliśmy kolejnych możliwości, żeby 

doprowadzić do wyremontowania i modernizacji sieci w centrum miasta, które też 

mogłabym zadać pytanie, dlaczego przy oddaniu i powstaniu Spółki Geotermia nie 

zostały oddane spółce, a należą do miasta i mamy ogromny problem, ale cały czas 

z zarządem i z udziałowcami szukamy rozwiązań. Szukanie nowych źródeł energii, 

żeby te koszty były jak najtańsze, więc nie zgadzam się w ogóle, że nic nie robimy, że 

się nic nie dzieje, że nie wykorzystujemy. Żeby wykorzystać w jakiś sposób wody 

termalne w solankach, w innych, to na to trzeba przeznaczyć bardzo duże środki. 

Cieszę się, że od początku mojej kadencji NFOŚ, który jest głównym udziałowcem, 

naprawdę przychylił się do tego tematu bardzo mocno, bo wcześniej te udziały były 

cały czas wystawione na sprzedaż, my cały czas nie wiedzieliśmy, co się będzie 

działo, a wiemy dobrze, że kiedy spółka jakiekolwiek miałaby problemy, 

którykolwiek z udziałowców tych, który ma większe udziały od Gminy Pyrzyce, 

chciałby się ich pozbyć, to my pozostajemy jako miasto z największym problemem, 

więc dla nas najważniejsze jest dzisiaj to, żeby ten stan utrzymać i dążyć do tego, 

żeby cena ciepła była jak najniższa i w tym kierunku idziemy. Każde inne 

dodatkowe działania one są i szukamy tych rozwiązań, i oczywiście, że się 

przygotowujemy do nowej perspektywy, ale jeszcze chcemy korzystać z tej starej 

perspektywy, z tych możliwości, które jeszcze są. Wnioski były składane na miękkie 

działania i na działania twarde, inwestycyjne, więc nie wiem skąd pytanie, czyżby 

nasze solanki to niechciany skarb, nie potrafię sobie  tego wytłumaczyć wiedząc jak 

jest i myślę, że osoba, która zadała to pytanie, wie doskonale jaki jest udział Gminy 

Pyrzyce, jaki jest głos, a dla mnie na dzień dzisiejszy jest najważniejsze to, co 

powiedziałam, utrzymać ten stan, wyremontować sieci, żeby cena była jak najniższa, 

żeby odbiorców było jak najwięcej, żebyśmy mogli korzystać dalej już wtedy iść w te 

kolejne inwestycje, a nie znowu pomyśleć o jakiejś inwestycji z kosmosu, która nie 

powstanie a jeszcze przysporzy nam wydatkowania środków. Nas jako spółki (mogę 

to powiedzieć jako jeden z udziałowców reprezentujących Gminę Pyrzyce) nie stać 
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dzisiaj na takie pomysły. My dzisiaj musimy zabezpieczyć to, co powiedziałam i do 

tego dążymy, żeby szukać jak najwięcej takich rozwiązań, które zmniejszą nam 

koszty. 

Kolejna sprawa, jakie działania są podejmowane na rzecz ratowania zespołów 

folklorystycznych. Zespoły folklorystyczne u nas działają, Jaworek nie wiem 

dlaczego Jaworek, mogę sobie tylko to rozeznać poprzez Pana Dyrektora PDK. Dom 

Kultury jest otwarty na wszystkie działania, ja również na stowarzyszenia, szukamy 

też rozwiązań z zespołami, które dziś w części stały się stowarzyszeniami, żeby 

pozyskiwać środki, bardzo fajnie, że do tego też podchodzą w taki sposób i to działa. 

Jeżeli chodzi o zespół Jaworek dopytam Pana Dyrektora i poproszę, żeby dopytał, 

zajął się tą sprawą.  

Czy planujemy uruchomić lokalny plan odnowy wsi? My plany odnowy wsi ważne 

do roku 2022, więc nie wiem, co mamy jeszcze uruchomić? Te plany zostały przyjęte 

w 2015 r., one są do 2022 r. w tych planach są działania, jak fundusz sołecki, który 

utrzymujemy, gdzie są właśnie granty, jak pozyskiwanie środków na strażnice 

i każde inne, które się pojawiają to również z tego korzystamy. Będzie nowa 

perspektywa, będą nowe możliwości, więc jak najbardziej idziemy w tym kierunku. 

To, co powiedziała Pani Piotrowska, że takie rozmowy były i ta praca była naprawdę 

bardzo trudna na początku, żeby przekonać sołectwa do tych działań bardziej 

inwestycyjnych, ale to się dzieje, oni to przyjęli, bardzo fajnie to wychodzi. 

Wiadomo, że jeszcze chcielibyśmy zrobić jak najwięcej, ale uważam, że i tak już dużo 

zrobiliśmy. Jeżeli te plany w 2022 się skończą to na pewno będą nowe plany, bo 

będzie nowa perspektywa i taki dokument będzie niezbędny do tego, żeby on musiał 

być. To tyle odpowiadając na pytania mieszkańca. 

Kolejne pytania – Pan Damian Błażejewski, że nie ma świetlic, przygotowaliśmy to 

wg wytycznych, jeżeli tutaj są uwagi, świetlice, zabytki, czy jeszcze inne, to trzeba na 

drugi rok ten program rozszerzyć, nie ma problemu, żeby o tym napisać, tych 

informacji mamy bardzo dużo. Ja w swojej prezentacji nie chciałam mówić 

o wszystkim, bo tego bardzo dużo, tj. 21 sołectw, ale jak najbardziej one są i bardzo 

będziemy się cieszyli, myślę że sołectwa również, jeżeli będziemy mogli się tym 

pochwalić, szczególnie mieszkańcy, którzy swoimi działaniami, decyzjami też 

współuczestniczą i są też za to odpowiedzialni. 

Jeżeli chodzi o działkę, na ul. Niepodległości, to tutaj muszę Pana zaskoczyć, że to 

nie ma tak, że nic się nie dzieje. Ja już od trzech lat prowadzę już tą sprawę, dążę do 

tego, żeby ta działka stała się własnością gminy, żeby ją wyodrębnić, bo mamy tam 

współudział i mam nadzieję, bo akurat mam spotkanie w następnym tygodniu już 

ostateczne, ponieważ tutaj już została zrobiona wycena, zostały wyliczone udziały, 

to trochę trwało, tych spotkań z mieszkańcami było, to co kiedyś powiedziałam, że 

jeżeli ja nie mówię o wszystkim, to nie znaczy, że nic się nie dzieje. Wyszły nam 

pewne sprawy, o których nie będę mówiła, bo na ten moment jakby one już nie są 
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tak istotne, ponieważ znaleźliśmy rozwiązanie prawne, formę porozumienia się 

z tymi udziałami, mam nową propozycję wypracowaną z biurem prawnym, 

mieszkańcom ją przedstawię, mam przygotowane już dokumenty i myślę, że tak się 

stanie, że to już w miesiącu lipcu uda nam się przeprowadzić. Z notariuszem do 

końca lipca, może sierpnia i na pewno we wrześniu będę chciała, bo zależy mi na 

tym, żebyśmy porozmawiali o tej działce, co dalej, ponieważ tak jak Pan mówił, 

faktycznie były plany na to, żeby tam były mieszkania, ale czy my mielibyśmy być 

realizatorem jako gmina, czy ktoś inny? Też oczywiście miałam spotkanie w tamtym 

roku ze spółkami skarbu państwa, powstały też nowe jak np. domy drewniane,  

którzy też są zainteresowani taką formą tutaj. Przerabialiśmy różne formy 

współpracy ostatecznie doszliśmy do jakiejś wypracowanej decyzji, ale tj. decyzja 

Rady i jak będę już wiedziała, że mamy już załatwioną tą sprawę, działka już jest 

nasza, to na pewno do tego usiądziemy i ja Państwu przedstawię swoją propozycję i 

wypracujemy, czy to będzie moja propozycja, czy inna to już zdecydujemy, ale 

chciałabym, żebyśmy w tym roku podjęli uchwałę, co do tej działki. Także temat jest 

realizowany. 

Pan Radny Ogrodnik, spadek uczniów w 2015 r. tutaj już ten rok zaważył i ten 

spadku uczniów jest i będzie, bo to też wynika ze spadku urodzeń, więc nie wiem, 

czy ja samodzielnie jestem w stanie na to wpłynąć, chyba już w moim wieku nie. 

Powiem Panu już tak żartem, bo nie wiem jak do tego podejść, myślę że trzeba 

szukać rozwiązań, ale to nie są rozwiązania na poziomie samorządu, bo to co 

mówiliśmy to staramy się realizować, mamy program 500 plus, który jak widzimy 

też nie do końca daje taki cel, którego celem miałoby być, że ta liczba urodzeń będzie 

wzrastać, jak widzimy jeszcze niestety tak się nie dzieje.  

Monitoring Straży Miejskiej – to nie jest monitoring tylko to są zakupione kamery, 

które są na kartach, to kosztuje chyba 25 zł miesięcznie, czy może rocznie? To są 

kamery, które wieszamy tzw. kamery leśne, wieszamy je wtedy kiedy chcemy 

zobaczyć daną dewastację, kto i jak, znależć tych, którzy wyrzucają śmieci, którzy 

niszczą, wandali itd. Czy to jest w stanie zastąpić? Nie, bo też ta kamera wiąże się 

z tym, że na telefonie, w przypadku kiedy jest powieszona kamera, to ten dany 

strażnik w przypadku, kiedy pojawi się przy kamerze człowiek, to on dostaje milion 

esemesów i musimy każdy z nich sprawdzić. To nie jest tak jak to wygląda 

w monitoringu, który widzimy i możemy go obserwować inaczej, więc czy zastąpi? 

Myślę, że to są dwie różne sprawy i mają różny sposób funkcjonowania i nie 

możemy ich połączyć. 

Żłobki, czy są? Oczywiście są żłobki, przecież podałam, że w 2019 r. było 5 w tym 

roku są prowadzone bardziej klubiki. 

Czy miasto jest brudne, powiem tak, na pewno jeszcze miasto nie wygląda tak 

jakbyśmy oczekiwali, ale nie zgodzę się do końca z tym, że miasto jest brudne 

całkowicie i nie wiem, co tutaj mamy. Pracownicy nasi gospodarczy sprzątają nasze 
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tereny, mamy zlecone dla firm te miejsca do sprzątania i do koszenia trawy, i ścieżka 

rowerowa i tych miejsc jest dużo. Oczywiście mamy cały czas kontakt, dostajemy też 

informację i non stop monitorujemy, mogę pokazać ile pism wychodzi do wszystkich 

zarządców dróg, bo to nie tylko zarządcy, bo również musimy pamiętać, że 

i właściciele sklepów, mieszkań, nieruchomości, bo takie też jest prawo. Tutaj też 

chyba padło Pana radnego Błażejewskiego, że właśnie powinniśmy się nad tym 

pochylić, kto i za co odpowiada, bo niestety ja nie mam tylu ludzi i tylu pieniędzy, 

żeby posprzątać całe miasto i sprzątać za tych, do których obowiązków to należy. 

Każdy jest zobowiązany, ma zaplanowane na to pieniądze i ja też rozmawiając 

z Zarządem Dróg Wojewódzkich i powiatowych, ze spółdzielniami, często też 

z osobami prywatnymi, wiem, że posługują się ograniczoną liczbą środków 

finansowych. Ja też nie jestem w stanie wymusić na ludziach, kiedy wiem, że nie 

mają na tyle pieniędzy, starają się robić jak robią, ale monitorujemy to, pilnujemy 

tego i na tyle na ile nam się uda, i też robimy za innych, ale ja mam ograniczoną 

liczbę ludzi, ja nie mam armii pracowników, która wyjdzie, przejdzie i będzie 

idealnie. 

Solanki, czemu nie ma solanki? Solanki nie ma z tego powodu, bo zimą jest 

wyłączona, a kiedy chcieliśmy ją włączyć latem to jest zarządzenie Wojewody, bo 

ono nie zostało odwołane odnośnie COVID-u, że wszelkie fontanny, solanki i inne 

tego typu źródła, gdzie rozpryskuje się woda, nie mogą zostać uruchomione. Ja już o 

tym mówiłam Sołtysowi, zresztą cały czas bym chciała, żebyśmy pamiętali, że jest 

COVID, jesteśmy cały czas w stanie epidemii. Wiem, że Pan radny złożył interpelację 

odnośnie placu zabaw NIVEA i tu też jest ta sprawa związana z COVID-em 

i odpowiedzialność dyrektora, ale musimy pamiętać o tym, że każdy z tych 

zarządców ponosi odpowiedzialność za to, czy otworzy, jak otworzy, jak 

zorganizuje, więc to też nie jest tak, że można kogoś do czegoś zmusić, bo musimy 

pamiętać o tym, że odpowiedzialność ostatecznie ponosi dany zarządca i to jest jego 

decyzja, więc solanki dlatego nie są uruchomione. 

Jeżeli chodzi o awarię oświetlenia – awarie się dzieją, działy i dziać będą, związane 

są z tym, że mamy taki a nie inny stan oświetlenia, a nawet przy nowych też się 

zdarzają i jest oczywiście firma, wiemy że jest to monopolista i mamy tutaj umowę 

i nie jesteśmy w stanie tego przeskoczyć, to, co nam się udało, to, to że zgłaszamy na 

platformę i wynegocjowaliśmy z 7 na 5 dni. Zrobiliśmy bardzo dużo, ale to też jest 

firma zewnętrzna, na którą ja nie mam na to wpływu, rozmawiamy i też nie chcemy 

się w jakiś sposób bardzo mocno konfliktować, bo jesteśmy od siebie zależni i też 

szukamy rozwiązań. Wszystko to są też pieniądze, więc co ja mam Panu 

odpowiedzieć, ja też nie mogę odpowiadać za firmę, ale na pewno zgłaszamy, 

tematów pilnujemy, dochodzi do sytuacji, że są przekroczone terminy, ale też nad 

tym cały czas pracujemy. Ja nie mówię, że jest idealnie, bo nie jest i sama jestem też 

niezadowolona w wielu sytuacjach z takich podjętych działach, interwencji jest dużo 
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a często jest tak, że dochodzi do tego, że awaria zostaje usunięta a za 2 dni 

z powrotem światło się nie pali i szukają wtedy dalej, co jest powodem tego, że nie 

ma. 

Nie da mi Pan wotum zaufania za barierki przy kościele. Powiem Panu tak, to 

szkoda, bo to tak jakby Pan mi nie dał wotum zaufania za to, że nie wiem, ktoś sobie 

wybudował  dom nie w tym miejscu, bo Panu akurat się w tym miejscu nie podoba. 

Ja nie jestem ani właścicielem terenu, ani zarządcą, ani nie ponoszę za to 

odpowiedzialności. Jedyne co udało mi się wywalczyć z Zarządem Dróg, to była 

właśnie ta bramka, która powstała. Różnie z tym było ona jest zamknięta, otwierana, 

nie otwierana, bo tak też wnioskowaliśmy, ale nie może Pan mnie obarczać winą za 

to, że zarządca drogi – ktoś kto odpowiada za życie, zdrowie ludzi, podjął taką 

decyzję, a nie inną. Równie dobrze Pan może mi dzisiaj nie dać wotum zaufania za 

to, że samoloty latają nad Pyrzycami, a powinny nad Lipianami. Trudno jest mi się 

do takich absurdów odnosić, bo tj. absurd, kiedy Pan mówi, że burmistrz to 

powinien, bo przecież jest w mieście, zarządza itd., ale przecież są właściciele, 

tj. własność, to są inni zarządcy, to są odpowiedzialności, to nie może być tak, że 

burmistrz powiedział. To tak jak Starostwo też nie sprząta dróg tak jak powinno, nie 

robi drogi na ul. Kilińskiego, o której Pan radny Łuszczyk mówił, bo też nie mają 

środków i co ja mam pójść i im nakazać i powiedzieć, zróbcie? To jest absurd, ale 

proszę bardzo, jeżeli z tych działań, które ja pokazałam, wspólnej naszej pracy, bo to 

już jest wspólna nasza praca roku, Pan mi nie daje wotum zaufania za bramki przy 

kościele, to tylko ocenić mogą ludzie. 

Jeżeli chodzi o Orange, powiem tak, to nie jest nasza inwestycja. To jest inwestycja 

firmy Orange, jest to inwestycja unijna, wiem, że ten problem nie dotyczy tylko nas, 

jest nie tylko w naszym mieście i tylko z firma trzeba się kontaktować. Jedyne co my 

mamy z firmą, jakie umowy, to są umowy na zajęcie pasa, czyli wykorzystanie, 

odtworzenie itd. Możemy skierować pismo, że są pytania mieszkańców, żeby ktoś 

wskazał, kto w firmie Orange zajmuje się tam tymi tematami, ale od razu mówię, że 

to nie w ogóle inwestycja gminy, my nie ponosimy za to odpowiedzialności, ani nie 

możemy udzielać żądnych informacji, ale zwrócimy się o to, żeby kogoś wskazali 

z kim można byłoby rozmawiać. 

Teraz na koniec powiem, że jestem zaskoczona dzisiejszymi wypowiedziami, ale 

pozytywnie. Pozytywnie i cieszę się, że ze słów, które skierował Pan radny 

Szymkowicz i Pan radny Kubicki i takich jeszcze wiele padło. Powiem Państwu, tak 

jak powiedziałam, jest to nasza wspólna praca, ja jestem organem wykonawczym 

i różnie bywa, oczywiście się różnimy i będziemy się różnili w wielu spojrzeniach na 

dane sprawy, politycznie, tak inaczej, będziemy, nie da się i nikt od nikogo nie 

oczekuje, żeby stać w jednym szeregu i przytakiwać, bo to też nie o to chodzi. To, że 

się różnimy to ma doprowadzić do tego, żebyśmy wypracowali różne ciekawe 

i konkretne decyzje dla rozwoju naszego miasta, naszej gminy. Żeby to było tak jak 
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padły tutaj słowa, żebyśmy nie byli już obserwatorami, oceniali itd. żebyśmy byli 

tego uczestnikami, żeby to było wspólne, razem i żebym ja w końcu i moi 

pracownicy, bo muszę to Państwu w końcu powiedzieć. W związku z tym, że też tak 

mówicie, co mnie bardzo cieszy, bo ja naprawdę dość czuć się jak w ciągłej komisji 

śledczej, jak w ciągłym „gonieniu króliczka”, bo już w pewnym momencie to 

zaczęłam się zastanawiać, czy Wasze Klubu to powinny być Kluby radnych, czy 

„Koła łowieckie”, to trochę taki żart? Moi pracownicy też pewne rzeczy widzą, my 

też o tym rozmawiamy, są komisje i ja rozumiem, że są komisje, trzeba sprawdzać, 

trzeba wyciągać wnioski, trzeba doszukiwać, trzeba zmieniać. Ja nie powiedziałam, 

że my nie popełniamy błędów, że my nie robimy jakiś rzeczy, które są, kto nie 

pracuje to może tych błędów nie popełniać. To jest duży urząd, tu jest bardzo wiele 

spraw, zadań przybywa nie ubywa, mamy trudne sytuacje, które nas spotykają, 

dlatego właśnie naszą rolą jest (bo i Państwo i ja zostaliśmy po to wybrani), żebyśmy 

pracowali wspólnie, a jeżeli nawet będziemy się spinać, kłócić to nie musimy tego 

robić na forum. Przecież możemy też inaczej (ja też do siebie zapraszam 

i wielokrotnie o tym mówiłam) zapraszałam Was na wiele sesji, czy komisji. Jeżeli 

mamy sobie mówić to mówmy to sobie, ale nie w sposób taki, jak to było do tej pory, 

szukajmy tych rozwiązań i cieszę się, mam nadzieje, że to będzie jakiś taki nowy 

początek naszej pracy tego, co musimy zrobić, bo przed nami jest bardzo dużo 

wyzwań. Bardzo dużo inwestycji, o których mówiłam, do których chcemy się 

przygotować, to jest związane z pozyskaniem środków zewnętrznych w różny 

sposób i na pewno we wrześniu na komisjach usiądziemy do tematów bardzo  

trudnych, które będą od nas wymagały trudnych decyzji, ale z drugiej strony 

ważnych decyzji dla rozwoju miasta. Jest tarcza 4, która otwiera nowe możliwości 

dla samorządów i uważam, że musimy z tego skorzystać, bo tj. dla nas szansa i my to 

też analizujemy, więc na pewno we wrześniu (będę z Panią Skarbnik, już w części 

jesteśmy przygotowane a teraz przy tarczy jeszcze bardziej to przygotujemy i na 

pewno wyjdziemy do Państwa) będziemy o tym rozmawiać, co dalej, które 

inwestycje dalej, jak i dlatego dzisiejsze Państwa wypowiedzi, patrząc na to, co nas 

czeka, na perspektywę tego, co możemy zrobić, a uważam, że możemy zrobić bardzo 

dużo, bardzo mnie cieszą. Każdemu kto uzna i będzie za tym, żeby to wotum 

zaufania przyznać mi, a jednocześnie całej mojej załodze, jednostkom 

i pracownikom, i tak samo sobie również, bo to też jest Wasza praca, dziękuję i mam  

nadzieję na dobry początek tego, co jest przed nami.  

 

Radny Mariusz Ogrodnik – Ja wiem, że Pani Burmistrz nie ma żadnego wpływu na 

demografię i dzietność w naszej gminie, ale na Komisji Polityki Społecznej 

i Komunalnej, gdzie przyszło, że mamy obniżoną subwencję oświatową, Pani nam 

zadała pytanie, że powinniśmy się tym zając i przedstawić jakieś rozwiązania. Nie 

miałem wtedy wiedzy, że na przestrzeni tego roku o tylu uczniów jest mniej, to bym 
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wtedy odpowiedział, że jest mniej, dlatego subwencja jest mniejsza, to chyba proste. 

Pani mówi, że nie wie, czy się śmiać, czy płakać, to od Pani zależy jaką opcję Pani 

wybierze. 

Następna sprawa barierek, Pani mówi, że nie ma Pani wpływu, jeżeli mieszkańcy się 

zgłaszają o parking to Pani się przychyla, podejmujemy decyzję dokładamy się do 

tego parkingu, wszystko jest Ok. Ciekawe, jak Pani postąpi, jeżeli Powiat powie, że 

nie postawi przystanków, na które wydaliśmy zgodę i chcemy go zrobić na 

ul. Równej, to też przyjmie Pani za pewnik, ach urzędnik powiedział, że nie 

powstanie tam przystanek, czy Pani będzie walczyła o ten przystanek? 

 

Przewodniczący K. Skarg, Wniosków i Petycji – Damian Błażejewski – Pani 

Burmistrz, moja interpelacja nie dotyczyła, żeby czynić zarzuty, bo Pani już 

częściowo na nią odpowiedziała. Mamy z tymi małymi dziećmi zwracają uwagę 

i niestety my również jako radni jesteśmy na podorędziu „proszę zwrócić uwagę, że 

ja też głosowałam na podwórko NIVEA, a moje dziecko nie chodzi do szkoły i ma 

prawo również to dziecko skorzystać”. Idea podwórek NIVEA jest taka, że jest to 

podwórko ogólnie dostępne. Ja rozumiem, że dochodzi do niszczenia, dochodzi do 

dewastacji, zdarzały się przypadki zaraz na samym początku, natomiast prawda 

również jest taka, że administratorem jest Pani Dyrektor, która kieruje szkołą 

z oddziałami integracyjnymi, ale bezsprzecznie jest to atrakcja dla naszych 

milusińskich. Nie mamy za dużo tych placów w mieście, bo jak policzymy, to łącznie 

z tym podwórkiem NIVEA ogólnie dostępnym, to są 3: podwórko przy 

ul. Kilińskiego, podwórko w parku Matysiaka i to trzecie zamknięte przy 

ul. Poznańskiej. A propos tego króliczka, nie chodzi, żeby go gonić, ale żeby go 

złapać i może w końcu uda nam się wspólnie złapać, dojść do porozumienia 

i zaczniemy ciągnąć w jednym kierunku ten wózek zwany Gminą Pyrzyce.  

 

Przewodniczący K. Polityki Społecznej i Komunalnej – Hubert Łuszczyk – Pani 

Burmistrz powiedziała w swojej wypowiedzi, że czuje się jak na spotkaniu koła 

łowieckiego. Swoją wypowiedzią przypomniała mi jedna bardzo ważną kwestię, 

o której w swojej wcześniejszej wypowiedzi zapomniałem, a mianowicie mamy 

w rozdziale współpraca z organizacjami pozarządowymi i tutaj zapomnieliśmy 

o tym, że na terenie naszej Gminy Pyrzyce działają 2 koła łowieckie. Jedno tj. Koło 

Łowieckie „Przepiórka”, jak również drugie koło „Łoś”, którego jestem członkiem. 

Przepraszam bardzo, że zrobię trochę prywaty, ale na stronie internetowej naszego 

Urzędu ostatnia wzmianka o kołach łowieckich jest z 3 listopada 2017 r. i jest trochę 

opisane, czym zajmują się myśliwi, a myśliwi to nie tylko polowania, nie tylko 

pozyskiwanie zwierzyny, ale również inne działy, które znajdują się w raporcie, 

a mianowicie edukacja ekologiczna, opieka nad zwierzętami, bo myśliwi oprócz 

tego, że polują to chodzą do szkół i wprowadzają naszych młodych mieszkańców 
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w politykę gospodarczą, jeżeli chodzi o utrzymanie zwierzyny, bo myśliwy zanim 

zapoluje na zwierzynę to dużo dba o tą zwierzynę, żeby w okresie zimowym jej 

pomóc. Dlaczego teraz zwróciłem uwagę na Koło Łowieckie „Łoś”, a mianowicie 

9 sierpnia jest walne zebranie członków, gdzie pojawiło się widmo likwidacji tego 

koła. Koło to istnieje już 74 lata, bo od 1946 r., było to pierwsze koło na naszej gminie. 

Apelowałbym do Pani Burmistrz, jako do włodarza, który bardzo szeroko 

współpracuje i do tej pory współpracowała, pomagała naszemu kołu, aby poszukać 

jakichś rozwiązań, aby dopomóc, żeby to koło nie zostało zlikwidowane. 

 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Odpowiadając Panu radnemu 

Ogrodnikowi, to chyba trzeba się tylko cieszyć, że wywalczony został parking przy 

ul. 1 Maja, chociaż to trwało dość długo i też było tak, że nie było zgody, i faktycznie 

długo musiałam o to walczyć, ale z pozytywnym skutkiem, ostatecznie to dobrze. 

Jeżeli chodzi o barierki to też były spotkania, zapraszałam tutaj, były wizje w terenie 

i były rozmowy na ten temat jakby miało to wyglądać, ale jeżeli dostaję odpowiedź, 

któryś raz z rzędu, że ponosi odpowiedzialność za to dana osoba, czyli za życie, 

zdrowie ludzi, to wie Pan, ja nie jestem w stanie przejść na tyle dalej, żeby zmusić 

zarządcę do tego tematu. Przecież są jeszcze inne osoby, które również występowały 

i też próbowały, szły pisma i też im się to nie udało, zgody nie ma. Trudno jest dzisiaj 

nad tym dyskutować, co powiem tu mi się udało, tam mi się nie udało? Po prostu, 

nie udało się, bo jest tam inna odpowiedzialność, jest to inny temat. Nie może Pan 

mnie obarczać za to, że osoba, która odpowiada nie chce wyrazić zgody, tylko 

dlatego, że ja tą osobę proszę, rozmawiam i mogę to uznawać za zasadne, a patrząc 

na analizę i całą przebudowę drogi, bo tak naprawdę to tam jest jeszcze potrzebna 

przebudowa drogi i myślę, że gdyby doszło do tej przebudowy i byłoby to 

zrealizowane w sposób tak naprawdę dostosowany, to te barierki nie musiałyby tam 

być. Ale to wymaga nakładów finansowych i zmiany organizacji ruchu, więc tam jest 

wiele elementów i dobrze byłoby, żeby Pan też wgłębił się w ten temat, a nie 

obarczał mnie winą za to, że  zarządca drogi, którym jest Urząd Marszałkowski, nie  

chce dać na to zgody. Mamy swojego przedstawiciela w Urzędzie Marszałkowskim, 

a dzisiaj Wicemarszałka, więc też proponuję, żeby się zgłosić, żeby rozmawiać, wiem 

że tematem też się zajmował i mamy bramę, która jest otwierana na klucz, uważam 

że to  i tak jest jakaś forma kompromisu i to jest, ja też to proponowałam i to się 

dzisiaj zrealizowało. Więc nie rozumiem, dlaczego jeszcze dzisiaj mam ponosić tego 

konsekwencje, że udało się zrobić tą bramę, że jest klucz, że można wjechać z tamtej 

strony, tylko trzeba to zamykać i otwierać. A dzisiaj Pan w taki sposób obarcza mnie  

tym, to tak jak powiedziałam, równie dobrze może Pan za wszystko dokonać oceny, 

że to też jest moja wina, że dzisiaj deszcz nie pada a świeci słońce to też może być 

moja wina. Więc nie mam już na to wpływu, nie jestem w stanie na nikim niczego 

wymuszać, a wiem że są ważne względy bezpieczeństwa, a one są najważniejsze,  
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życie i zdrowie ludzi jest najważniejsze, i o tym proszę pamiętać, a jest możliwość 

otwierania bramy. 

 

Mieszkaniec Pyrzyc – Marcin Michalski - Chciałbym podziękować w imieniu moich 

znajomych, którzy wpisali się na tą listę i nie tylko, Pan Mirek też się ze mną zgodzi 

na pewno, za drogę na Słonecznej, którą Gmina przejęła i wyremontowała, za 

Mickiewicza, Głowackiego i wiele innych tematów. Impreza, która miała być 4 lipca 

nie odbędzie się w tym roku, postaram się ją przenieść na inny termin, Zespół Bajera 

jest dalej do naszej dyspozycji, także festyn się odbędzie. Nie będę zabierał czasu, bo 

długo dyskutowaliście, ale warto było być, posłuchać, fajna miła atmosfera jest 

dzisiaj na te wszystkie inne sesje, które były i inne jakieś tematy, także chciałbym, 

żeby cała Rada wspólnie z Burmistrzem i ze wszystkimi tutaj obecnymi grali do 

jednej bramki. 

 

Nie wniesiono więcej głosów w debacie. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Zamknął debatę. 

 

c) Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania 

Burmistrzowi Pyrzyc (Druk Nr 222/20). 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Pyrzyc (Druk Nr 222/20). 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Hubert Łuszczyk, Mariusz 

Majak, Remigiusz Pajor-Kubicki, Małgorzata Piotrowska, Tomasz Posyniak, Paweł 

Retecki, Grażyna Słodkowska, Mariusz Szymkowicz, Jerzy Wroński 

 

PRZECIW (2) 

Artur Kurowski, Mariusz Ogrodnik 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Mirosław Stasiak 
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Uchwała Nr XXIV/179/20 stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poinformował, że Pani Burmistrz 

otrzymała od Rady Miejskiej w Pyrzycach wotum zaufania za 2019 r. 

Zanim oddam głos Pani Burmistrz, również dołączam się do wszystkich 

podziękowań jakie tu miały miejsce dla Pani Burmistrz oraz dla pracowników  

Urzędu, jednostek organizacyjnych dla wszystkich, którzy są związani z naszą 

infrastrukturą gminną. Cieszy mnie ta decyzja i napawa jakimś optymizmem na 

przyszłość, myślę, że możemy trochę lepiej funkcjonować w naszej gminnej 

rzeczywistości. 

 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Ja również bardzo serdecznie dziękuję za 

udzielenie wotum zaufania, które jest oficjalnie dla Burmistrza, ale jest to wotum 

zaufania dla wszystkich, którzy pracują na rzecz tej gminy, którzy tutaj codziennie 

od godz. 7 do 15 przychodzą, dla wszystkich stowarzyszeń, Sołtysów dla Państwa 

i dla wszystkich, którym dobro gminy leży na sercu i jest bardzo ważne, także 

jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Ogłosił przerwę. 

 

Przerwa od godz. 16:07 do godz. 16:29 

Po przerwie: 

Stan Radnych na sali – 14; 

Nieobecny radny Remigiusz Pajor – Kubicki. 

 

Do punktu 7 porządku 

 Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 

2019 rok (Druk Nr 187/20),  sprawozdanie finansowe (Druk Nr 

187A/20). 

 

 Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 2019 rok (Druk 

Nr 187/20) - stanowi załącznik Nr 12 do protokołu; 

 Sprawozdanie finansowe (Druk Nr 187A/20)- stanowi załącznik Nr 13 do 

protokołu.  

 

a) Przedstawienie rocznego sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 

2019 r.  

 

Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Myślę, że Pani Burmistrz na początku 

Raportu pokazała sytuację, pokazała budżet na wejściu i po zmianach wg planu 
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i wykonania na 31 grudnia, jeśli są pytania to bardzo proszę, myślę że drugi raz 

przedstawiać nie będziemy.  

 

b) przedstawienie Uchwały składu Orzekającego RIO w sprawie wydania 

opinii o przedłożonym przez Burmistrza sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Pyrzyce za 2019 r. 

 

Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Odczytała Uchwałę Nr CVIII.233.2020 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 27 kwietnia 

2020 r. w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Pyrzyce za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia, która stanowi załącznik Nr 14 

do protokołu. 

 

Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Gospodarki – opinia stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 

2) K. Polityki Społecznej i Komunalnej – opinia stanowi załącznik Nr 16 do 

protokołu, 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Otworzył dyskusję. 

 

Radny Jerzy Wroński – Przed chwilą odbyła się debata nad Raportem Gminy w tym 

również troszeczkę zahaczona była realizacja budżetu za rok 2019. Debata, tak jak 

Państwo słyszeliście, była długa i merytoryczna. Ja bardzo króciutko Pani Burmistrz, 

ponieważ tak jak widać procentowo, budżet realizowany w różnych działach, 

rozdziałach, paragrafach ponad 90% i myślę, że ten budżet został wykonany na 

stopień bardzo dobry. Pani Burmistrz, Wysoka Rado, znowu nasuwają się słowa 

podziękowania, tak jak Pani już podkreśliła, jak również i Radni co niektórzy 

podkreślali, że nie tylko dla Pani – Pani Burmistrz, ale również dla całego zespołu, 

dla pracowników, dla Pani Skarbnik, dla Pani Sekretarz, dla Pana Burmistrza, 

a szczególnie również dla dyrektorów jednostek, które podlegają bezpośrednio pod 

burmistrza, również im serdeczne dzięki, że może nie za bogaty dla nich był, ale 

jakoś to wszystko funkcjonuje, mam tu na myśli przedszkola, szkoły, że dają sobie 

radę i widać to i słychać. 

Pani Burmistrz, chciałbym Pani życzyć, jak również całemu zespołowi, żeby jednak 

ten budżet za 2020 r. również był taki bogaty jak wykonanie budżetu za 2019 r., jak 

również i Raport. 

 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
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Przewodniczący Rady –Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 2019 r.  (Druk Nr 223/20), stanowi załącznik 

Nr 17 do protokołu. 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy?  

Odczytał projekt uchwały „Druk Nr 223/20 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 2019 rok 

Na podstawie art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 

publicznych (t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 869 ze zm.) w związku z art. 15 zzh ustawy 

z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych  (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz.  374 ze zm.) oraz 

z §4 pkt 2 Rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 31 marca 2020 r. (Dz. U. z 2020 

r. poz. 570) w sprawie określenia innych terminów wypełniania obowiązków 

w zakresie ewidencji oraz w zakresie sporządzenia, zatwierdzenia, udostępnienia 

i przekazania do właściwego rejestru, jednostki lub organu sprawozdań lub 

informacji, Rada Miejska w Pyrzycach uchwala, co następuje: 

 § 1. Zatwierdza się sprawozdanie finansowe Gminy Pyrzyce za 2019 rok wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 2019 rok. 

 § 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 
 

Kto jest za przyjęciem uchwały o tej treści? 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert 

Łuszczyk, Mariusz Majak, Małgorzata Piotrowska, Tomasz Posyniak, Paweł Retecki, 

Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy Wroński 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Mariusz Ogrodnik 

 

NIEOBECNI (1) 

Remigiusz Pajor-Kubicki 
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Stwierdził, że uchwała w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Pyrzyce za 2019 rok została podjęta.  

Uchwała Nr XXIV/180/20 stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 

 

Do punktu 8 porządku 

 Absolutorium dla Burmistrza. 

 

Projekt uchwały (Druk Nr 224/20) stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.  

 

Przewodniczący K. Rewizyjnej – Artur Kurowski – Odczytał wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 02 czerwca 2020 r. w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Pyrzyc absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2019 rok, który stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.  

 

Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Odczytała Uchwałę Nr CXL.285.2020 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 09 czerwca 2020r. 

w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Pyrzycach w sprawie absolutorium, która stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Otworzył dyskusję.  

 

Radna Małgorzata Piotrowska – W związku z tym, że jako członek K. Rewizyjnej, ja 

to sprawiłam, że ten wniosek do Państwa trafił w takiej treści, ponieważ 

Przewodniczący Komisji na komisję przygotował wniosek w takiej treści, jaką 

Państwo otrzymali, ale ani Przewodniczący Komisji, ani Wiceprzewodniczący 

Komisji w tej sprawie głosu nie zabrali, bo nie mieli zdania, więc wstrzymali się od 

głosu, więc taki wniosek moim głosem „za” trafił na obrady naszej Rady. Co do tej 

Komisji powiem jedną rzecz, w treści jest zapisane, że po wyjaśnieniu ustnym Pani 

Skarbnik i Pani Burmistrz, Komisja podjęła taką, a nie inną decyzję. Nie było 

wyjaśnień ustnych Pani Burmistrz, ani Pani Skarbnik, ponieważ nie było zadane 

żadne pytanie ze strony moich kolegów, ja tylko zapytałam Pana Przewodniczącego 

(bo to się zdarza, że korektę trzeba zrobić na liczby, jesteśmy tylko ludźmi, czasami 

przez pomyłkę stawia się jedno zero, bądź przecinek się przesunie), więc nie było 

dyskusji na Komisji Rewizyjnej, został odczytany wniosek i on został przyjęty 

jednym głosem „za” i dwoma „wstrzymującymi”, to k woli wyjaśnienia. Ale 

rzeczywiście, jeśli chodzi o absolutorium, jeśli chodzi o budżet (już dzisiaj padły te 

słowa) przygotowany był przez nas, realizowany przez Burmistrz, patrząc na 

uzyskane dochody, prawie 99% planu i tu trzeba powiedzieć, że to, co zapisała 

Komisja w swoim uzasadnieniu, że racjonalnie wydatkowane środki z budżetu, 
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wydatki niższe, bo ok. 94%, do tego prawidłowość wydatkowania środków i sposób 

gospodarowania budżetem  spowodował również (to, już dzisiaj padło) skok w górę 

w rankingu. Należy zauważyć po raz kolejny (ja się dzisiaj powtórzę), ale jednak 

szeroko pojęte partnerstwo w pozyskiwaniu środków zewnętrznych, nie tylko 

z jednostkami, nie tylko z województwem, czy korzystanie z projektów rządowych, 

ale również z małymi stowarzyszeniami, z małymi organizacjami, kołami gospodyń 

wiejskich, bo choć mówimy, że gmina nie dysponuje środkami pieniężnymi na 

udziały partnerskie, ale dysponuje szeroką bazą świetlic, miejsc do uprawiania 

sportu, więc stowarzyszenia i wszystkie te pozostałe wymienione przeze mnie 

instytucje mogą te zadania realizować. 

W imieniu Klubu (przypomniałam sobie poprzednią sesję, że było stanowisko Klubu 

PiS, ale nie było dyscypliny), ale akurat w tej kwestii Klub „Pracujmy Razem” jest 

zdyscyplinowany, ponieważ obserwuje pracę Pani Burmistrz przez cały rok 

i wszyscy jednym głosem jesteśmy za tym, żeby tego absolutorium udzielić, o co 

również proszę pozostałą Radę. 

 

Nie zgłoszono więcej głosów w dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Odczytał treść uchwały: „Uchwała 

w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz. 713) oraz art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 

2009 r. o finansach publicznych (t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 869 ze zm.) w związku z art. 

15 zzh  ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych 

z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 

zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych  (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz.  

374 ze zm.) oraz z §4 pkt 2 Rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 31 marca 2020r. 

(Dz. U. z 2020 r. poz. 570) w sprawie określenia innych terminów wypełniania 

obowiązków w zakresie ewidencji oraz w zakresie sporządzenia, zatwierdzenia, 

udostępnienia i przekazania do właściwego rejestru, jednostki lub organu 

sprawozdań lub informacji, Rada Miejska w Pyrzycach uchwala, co następuje: 

§ 1. Po zapoznaniu się z: 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2019 rok, 

2) sprawozdaniem finansowym Gminy za 2019 rok, 

3) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu, 

4) informacją o stanie mienia Gminy, 
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5) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Burmistrza, 

6) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

 

udziela się Burmistrzowi Pyrzyc absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2019 rok. 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.”  

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie treść odczytanego 

projektu uchwały. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert 

Łuszczyk, Mariusz Majak, Małgorzata Piotrowska, Tomasz Posyniak, Paweł Retecki, 

Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy Wroński 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Mariusz Ogrodnik 

 

NIEOBECNI (1) 

Remigiusz Pajor-Kubicki 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Gratuluję Pani Burmistrz, Rada Miejska 

w Pyrzycach udzieliła Pani absolutorium za 2019 rok.   

 

Uchwała Nr XXIV/181/20 stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Dziękuję bardzo.  

 

Do punktu 9 porządku 

 Informacja o stanie murów obronnych i baszt oraz 

o wykonywanych przeglądach (Druk Nr 221/20). 

 

Informacja stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
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Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Gospodarki – opinia stanowi załącznik Nr 24 do protokołu; 

2) K. Polityki Społecznej i Komunalnej - opinia stanowi załącznik Nr 25 do 

protokołu. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Chciałam tylko powiedzieć o dotacji, którą 

otrzymaliśmy z Urzędu Marszałkowskiego tj. 25.000 zł, o którą wystąpiliśmy 

w związku z wykonaniem dokumentacji na kolejny etap murów od Baszty Lodowej 

do Baszty Prochowej. W związku z ograniczonymi środkami, które my możemy jako 

Urząd zabezpieczyć, wystąpiłam o utrzymanie tej dotacji pomimo zmniejszenia 

zadania, ponieważ to zadanie chcemy zmniejszyć na ten moment, na wykonanie 

dokumentacji projektowej tylko na czatownię nr 41. Ten wniosek obejmował prośbę 

o to, żeby te 25.000 zł nie było zmniejszone w związku ze zmniejszeniem zadania 

i taką decyzję z Urzędu Marszałkowskiego otrzymaliśmy, w związku z tym 

będziemy przygotowywać takie zadanie, ale już zmniejszone tylko na czatownię 

nr 41, którą musimy odbudować. Myślę, że to taka ważna informacja dla 

mieszkańców. 

 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Tylko dopowiem, że dość szczegółowo 

była omawiana informacja na posiedzeniach komisji, Radni uzyskali wszelkie 

informacje, stąd w tej chwili pewnie nie ma chętnych do zabierania głosów 

w dyskusji. Jako, że jest to informacja, a nie projekt uchwały, nie przewidziane jest 

w tym punkcie głosowanie. 
Wyszedł Radny Tomasz Posyniak, 

 Stan radnych na sali -13.  

 

Do punktu 10 porządku 

 Informacja Burmistrza o podjętych działaniach w zakresie 

pozyskania terenów postkolejowych na rzecz Gminy Pyrzyce 

w związku z planowaną budową obwodnicy Pyrzyc (Druk Nr 228/20). 

  

Informacja stanowi załącznik Nr 26 do protokołu. 

 

Opinia stałej komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Gospodarki – opinia stanowi załącznik Nr 27 do protokołu. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Temat obwodnicy - już na początku przy 

raporcie trochę na ten temat wspominałam, ale tak przedstawiając pokrótce 
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działania, które zostały podjęte w tym temacie, chodzi przede wszystkim o tereny po 

dawnej kolei, która jest nieużytkowana od 2004 r. jest to teren ok. 7ha od 

ul. Stargardzkiej do ul. Mickiewicza. Tutaj został przygotowany wstępny projekt 

obwodnicy wspólnie z nami jak i Urzędem Marszałkowskim. Te tereny postkolejowe 

od 2015 r., czyli od początku pierwszej kadencji próbowałam pozyskać na rzecz 

miasta w związku z tym, że są nieużytkowane, zaniedbane, bardzo źle wpływają na 

estetykę naszego miasta i one miały (tak było w moich pierwszych wnioskach) zostać 

przeznaczone na infrastrukturę drogową, połączenie ulic, a także ścieżkę rowerową.  

W sytuacji, kiedy zaczęłam rozeznawać sprawę obwodnicy, czyli uwolnienie 

centrum  miasta od natężenia transportu, który mimo tego, że jest trasa S3, która 

miała nas uwolnić, on dalej jest i to w bardzo dużym natężeniu, i wiemy, że 

większość samochodów ciężarowych omija trasę S3, żeby nie płacić za wiatole, żeby 

móc przejechać bez opłaty jadąc centrum miasta. W związku z tym powróciły korki,  

wpływa to bardzo mocno na hałas i bezpieczeństwo, a także na budynki, które są 

położone przy drodze. Kiedy rozpoczęłam rozmowy z Marszałkiem na temat 

obwodnicy, pojawiła się propozycja, żeby móc puścić tą obwodnicę po terenach 

postkolejowych i w pismach, które były dalej kierowane do PKP taka propozycja 

została wskazana. Też również odbyły się w tej sprawie spotkania Gminnego 

Zespoły Zarządzania Kryzysowego, rozmowy z Urzędem Marszałkowskim, na które 

byli zaproszeni Komenda Powiatowa Policji, Straż Pożarna, także Starostwo 

Powiatowe w Pyrzycach. Takie przedstawialiśmy propozycje szukając rozwiązań, 

większość zgodziła się na to, żebyśmy próbowali budowy obwodnicy na tych 

terenach. W piśmie, kiedy wskazaliśmy obwodnicę, otrzymałam zwrotną informację 

z PKP, że te tereny nie mogą zostać, ponieważ od 2015 r. była taka nadzieja na to 

i takie też informacje zwrotne otrzymywaliśmy, że jest szansa, że otrzymamy, ale 

następnie, kiedy pojawił się już temat obwodnicy otrzymaliśmy informację, że nie 

możemy otrzymać tego trenu, ponieważ ta linia jest nieużytkowana, ale jest linią 

czynną i musiałoby w związku z tym Ministerstwo zamknąć tą linię. Takie pisma 

poszły w związku z tym do Ministerstwa o zamknięcie tej linii, ale także 

o rozważenie możliwości na odcinku dotyczącym Pyrzyc, Szczecina, zdjęcia opłat, 

czyli dwie propozycje rozwiązania tego natężenia ruchu, który jest w naszym 

mieście. Jednakże otrzymaliśmy odpowiedzi negatywne dotyczące zdjęcia opłat 

wiatoli, że jest to niemożliwe, jak również zamknięcia tej czynnej, a nie użytkowanej 

linii kolejowej. W dalszej części zbieraliśmy podpisy od mieszkańców, których 

zebraliśmy ok. 700 potwierdzających również to, że obwodnica powinna zostać 

utworzona i na debacie w listopadzie 2019 r. została przedstawiona wstępna 

koncepcja budowy tej obwodnicy na terenach postkolejowych. Po tej debacie zostały 

przesłane ponownie pisma z rozszerzeniem również działek do Mielęcina, nie tylko 

do ul. Mickiewicza, ale jeszcze dalej, żeby ostatecznie, jeżeli dojdzie do budowy 

obwodnicy, żeby ona nie kończyła się na ul. Mickiewicza, czyli powrotu na rondo 
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w stronę ul. Lipiańskiej, ale wyjścia poza Pyrzyce, czyli w kierunku aż za Mielęcin. 

Otrzymane pisma z Ministerstwa dalej są odpowiedzią taką, że na daną obecną 

chwilę nie ma takiej możliwości, czyli nie jest to ostatecznie nie, ale też na ten 

moment nie ma zgody. Do tego tematu zostali zaproszeni również parlamentarzyści 

i jednym z tych parlamentarzystów, który wspiera nas bardzo mocno w tym temacie 

jest Pan Poseł Jarosław Rzepa, który w ostatnim czasie w tym roku taką interpelację 

w sejmie złożył, dostał odpowiedź, my również mamy tą odpowiedź (jest na naszej 

stronie dostępna) można się z  nią zapoznać i też przekazaliśmy swoje uwagi, co do  

odpowiedzi jaką otrzymał Pan Poseł Jarosław Rzepa. Wiem, że później dalej tego 

tematu nie odpuścił, było zapytanie z mównicy sejmowej, czekamy jeszcze na 

odpowiedź, również w ostatnim czasie w rozmowie z Marszałkiem Olgierdem 

Geblewiczem będziemy dalej dążyć do tego, żeby te tereny jednak odzyskać. Idąc 

drogą obok naszego samorządu, czyli Myśliborza, gdzie taka obwodnica jest 

budowana przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i tam odcinek drogi (gdzie my 

otrzymujemy informację), czyli łączącej Stargard z Myśliborzem, to na tym odcinku 

postkolejowym, gdzie jest obwodnica budowana zostało to wyłączone, więc skoro 

dzieje się tak w samorządzie obok nas, to zastanawiamy się, dlaczego my jako 

Pyrzyce, takiej zgody nie możemy otrzymać? Ale temat jest w trakcie, więc na ten 

moment sytuacja wygląda tak, że zgody nie mamy, ubiegamy się o nią dalej i mam 

nadzieję, że ostatecznie taka zgoda będzie i co też mówiłam, rozważamy jeszcze inne 

możliwości w przypadku, gdyby faktycznie jeszcze tej zgody nie było. Jak będę 

miała już wartości kosztorysowe tych obwodnic, które wynikają z innych propozycji 

to także Państwu i mieszkańcom przedstawię. 

 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Również szczegółowo była omawiana 

tematyka z podjętymi działaniami w zakresie pozyskania terenów pod obwodnicę na 

komisjach, rozumiem, że wszystko jest w tej chwili jasne. 

 

Do punktu 11 porządku 

 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy 

Pyrzyce na rok 2020 (Druk Nr 230/20). 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 

 

Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Gospodarki – opinia stanowi załącznik Nr 29 do protokołu; 

2) K. Polityki Społecznej i Komunalnej - opinia stanowi załącznik Nr 30 do 

protokołu. 
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Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Wprowadzamy zmiany do budżetu 

polegające na zwiększeniu dochodów i wydatków w równej kwocie: 30 000,00 zł. 

Zmieniamy załącznik – wydatki majątkowe w związku z uzyskaniem grantów 

sołeckich dla trzech sołectw. Szczegóły to tak jak powiedziałam w zakresie 

dochodów, to są 3 granty po 10.000 zł, zwiększamy wydatki o te 30.000 zł, 

przesuwamy dla grantów z wydatków sołeckich środki na dopełnienie całości 

łącznego planu na realizację tych zadań, a jest to Sołectwo: Okunica, Krzemlin 

i Stróżewo. Przenosimy wydatki jako zmniejszenie i zwiększenie: 

- Z rozdziału 60016 –„Drogi publiczne gminne” kwotę 50 000,00 zł z wydatków 

bieżących statutowych do rozdziału 90015 „Oświetlenie ulic placów i dróg” 

z przeznaczeniem na wydatki bieżące statutowe  - konserwację oświetlenia ulicznego 

w 2020 roku. 

-  Na wniosek Pani Dyrektor Przedszkola Publicznego w Żabowie  w związku ze 

zgłoszeniem, potrzebą kształcenia specjalnego, przenosimy wydatki z rozdziału 

„Przedszkola” i „Stołówki szkolne i przedszkolne” do rozdziału „Wczesne 

wspomaganie rozwoju dziecka”. 

- Kolejne pozycje tak jak powiedziałam, dopełniamy do łącznych nakładów dla 

realizacji grantów sołeckich w części z własnych środków, a w większej części 

przenosząc wydatki z Funduszu Sołeckiego. 

 

Przewodniczący K. Polityki Społecznej i Komunalnej – Hubert Łuszczyk – 

Wstrzymałem się na swojej Komisji Polityki Społecznej i Komunalnej, a mianowicie 

zadałem pytanie, że przeznaczamy 50.000 zł z zimowego utrzymania dróg na 

oświetlenie. Niestety, nie otrzymałem informacji odnośnie oświetlenia, czy już w tej 

chwili wymaga naprawy to oświetlenie, czy to są pieniądze przeznaczone i tzw.  

zawieszone w próżni i może teraz uzyskam odpowiedź na moje pytanie. Po drugie 

ubolewam, że w poniedziałek miałem komisje i niestety, nie starczyło mi czasu, żeby 

znaleźć odpowiedź na jedno moje pytanie, które na pewno zostało zadane w 2019 r. 

na jednej z sesji, odnośnie przeznaczenia pieniędzy z zimowego utrzymania dróg na 

inne inwestycje i wówczas padła odpowiedź, że nie można tego zrobić, na pewno 

taka była, ale dokładnie jej nie zacytuję, dla umotywowania, dlaczego nie, a dzisiaj 

nagle się okazuje, że te pieniądze możemy przeznaczyć na coś innego. Dlatego mam 

nadzieję, że Pani Skarbnik mi odpowie i może będzie lepiej pamiętała ode mnie, jakie 

było wtedy uwarunkowanie, że wówczas nie mogliśmy przenieść tych pieniędzy 

z rozdziału do rozdziału, a teraz możemy to zrobić. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Odpowiadając powiem tak, faktycznie 

pytał Pan i pytał Pan w okresie zimowym jeszcze, kiedy mówiliśmy o tym, że przed 

nami jeszcze jest zima do marca – kwietnia, bo trudno jest nam określić, nie jesteśmy 

w stanie tego przewidzieć. Powiedzieliśmy, że na ten moment nie jesteśmy w stanie 
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Panu powiedzieć, czy będzie taka możliwość, czy nie będzie, a musimy zabezpieczyć 

środki na zimowe utrzymanie, więc nie można oczekiwać, że w miesiącach 

zimowych ktokolwiek podejmie taką decyzję i powie, że będziemy mogli i jaką 

kwotę. Jesteśmy w okresie kiedy wiemy, że zakończył się okres zimowy dotyczący 

początku tego roku, kwota która była przeznaczona to 80.000 zł, tu jest 50.000 zł, 

czyli 30.000 zł zostawiliśmy na kolejne miesiące, a w związku z tym, że mamy 

ograniczoną i trudną sytuację finansową, a faktycznie na Komisji pytał Pan odnośnie 

tego oświetlenia, na co są te pieniądze i powiedziałam, że do końca sprawdzę i Panu 

powiem. Takiej informacji udzieliłam też na Komisji Budżetu, bo takie informacje już 

miałam, więc umowa, którą mamy zawartą na modernizację oświetlenia zawiera 

kwotę przeznaczoną na bieżące remonty i tam jest kwota 69.990 zł, prawie 70.000 zł. 

W związku z czym do końca maja te pieniądze zostały już wykorzystane, ponieważ 

mieliśmy ponad 400 już zgłoszonych awarii, które z tej umowy zostały pokryte i od 

miesiąca czerwca nie mamy już środków na to, żeby zabezpieczyć kolejne awarie. 

Więc te pieniądze, które zabezpieczamy 50.000 zł będą na kolejne miesiące do 

grudnia zabezpieczenia takich awarii i patrząc po ilości, jaka była do maja, tych 

pieniędzy wystarczy, więc tak to wygląda. Nie było sytuacji takiej, żeby można było 

wtedy Panu na ten moment powiedzieć, tak,  będą i ile. 

 

Przewodniczący K. Polityki Społecznej i Komunalnej – Hubert Łuszczyk – 

Dziękuję Pani Burmistrz za wyczerpującą informację, ale chciałbym tylko uzupełnić 

ją jednym zdaniem, że okres zimowy zaczyna się we wrześniu kończy się w marcu. 

My rozmawialiśmy w 2019 r. w lutym, albo marcu, gdzie już parę miesięcy minęło 

i te środki nie zostały wydatkowane i chodziło mi o przeznaczenie części z tych 

środków na inną inwestycję. Także tylko chciałem tyle uzupełnić. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Ja też tylko ad vocem uzupełnię, że nie 

tylko w marcu, bo zdarzały się miesiące, kiedy w maju również trzeba było płacić, 

ponieważ nie jesteśmy w stanie przewidzieć, jak długo aura będzie się utrzymywała, 

jeżeli chodzi o zimę, więc w miesiącu marcu też byśmy takiej decyzji jeszcze nie 

podjęli. 

 

Radny Mariusz Ogrodnik – Mam pytanie do działu 900 gospodarka komunalna 

i ochrona środowiska jest oświetlenie ulic, placów i dróg. Chciałem zapytać, czy na te 

naprawy tam też jest przeznaczona jakaś kwota? Bo jest tak, wydatki związane 

z realizacją zadań statutowych, obsługa zobowiązań JST zaliczanych do długu 

i wydatki majątkowe, czy w tym były ujęte naprawy tego oświetlenia? Mam tu 

kwoty 979.226 zł ogólnie, wydatki związane z realizacją zadań statutowych 77.520 zł, 

obsługa zobowiązań 120.000 zł i wydatki majątkowe 88.206 zł, czy gdzieś to już było 

ujęte? 
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Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Oczywiście, że tak, na cały rozdział 90915 

składa się dostarczenie energii dla całej gminy §4260 obsługa długu to jest ten dług 

na modernizację oświetlenia, znajdują się fundusze sołeckie w wydatkach 

majątkowych uzupełnione naszymi środkami, o których Pan czytał i oczywiście 

bodajże 225.000 zł jest to umowa stała na usługi dotyczące remontów i tak jak Pani 

Burmistrz powiedziała w kwocie 225.000 zł zawarta była kwota bodajże 70.000 zł na 

remonty bieżące zgłaszane, ta kwota już w tym roku uległa zakończeniu w związku 

z powyższym na dzień dzisiejszy jest ponad 400 zgłoszeń awarii, więc słusznym staje 

się zwiększenie tego budżetu w takiej wysokości. 

 

Nie zgłoszono więcej głosów w dyskusji.  

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Pyrzyce na rok 2020 (Druk Nr 

230/20). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Mariusz Majak, Mariusz 

Ogrodnik, Małgorzata Piotrowska, Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław 

Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy Wroński 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Hubert Łuszczyk 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Artur Kurowski 

 

NIEOBECNI (2) 

Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak  

 

Uchwała Nr XXIV/182/20 stanowi załącznik Nr 31 do protokołu. 

 

Do punktu 12 porządku 

 Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Pyrzyc do 

zawarcia umów użyczenia na czas nieoznaczony nieruchomości, na 

których znajdują się remizy strażackie użytkowane przez 
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Stowarzyszenia - Ochotnicze Straże Pożarne, funkcjonujące na terenie 

Gminy Pyrzyce (Druk Nr 225/20).  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 32 do protokołu. 

 

Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Gospodarki – opinia stanowi załącznik Nr 33 do protokołu; 

2) K. Polityki Społecznej i Komunalnej - opinia stanowi załącznik Nr 34 do 

protokołu. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Przekazanie dla naszych Ochotniczych 

Straży Pożarnych strażnic, czyli tych nieruchomości, które są na czas nieokreślony 

w formie umowy użyczenia ma przede wszystkim na celu regulowanie stanu 

prawnego, ale także możliwość pozyskania przez te stowarzyszenia środków na 

remonty, modernizację tych strażnic, bo takie możliwości się już pojawiły i wiemy, 

że będą także w nowej perspektywie i w związku z tym jest taka prośba, żeby była 

zgoda na zawarcie umowy użyczenia, na czas nieokreślony. 

 

Nie wniesiono żadnych głosów w dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

upoważnienia Burmistrza Pyrzyc do zawarcia umów użyczenia na czas 

nieoznaczony nieruchomości, na których znajdują się remizy strażackie użytkowane 

przez Stowarzyszenia - Ochotnicze Straże Pożarne, funkcjonujące na terenie Gminy 

Pyrzyce (Druk Nr 225/20). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert 

Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Małgorzata Piotrowska, Paweł 

Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy 

Wroński 

 

NIEOBECNI (2) 

Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak 

 

Uchwała Nr XXIV/183/20 stanowi załącznik Nr 35 do protokołu. 
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Do punktu 13 porządku 

 Projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Pyrzyce (Druk 

Nr 229/20). 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 36 do protokołu. 

 

Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Gospodarki – opinia stanowi załącznik Nr 37 do protokołu; 

2) K. Polityki Społecznej i Komunalnej - opinia stanowi załącznik Nr 38 do 

protokołu. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała ma na celu wprowadzenie 

nowych zasad wynajmowania lokali na cele mieszkaniowe i tutaj traci moc uchwała 

z roku 2006, zmieniła się również ustawa w tym zakresie w 2018 r., która dała 

gminom okres 2-ch lat na dostosowanie swoich uchwał i wprowadzenia tych zmian 

ustawowych, które są. W tej proponowanej uchwale uwzględnione są zmiany 

ustawowe i ta uchwała ma na celu określanie ogólnych zasad wynajmowania, 

kryteriów, trybu rozpatrywania i załatwiania wniosków, trybu najmu, wyliczania 

dochodowości osób ubiegających się o przyznanie lokali i ustalania stawek czynszu. 

Projekt jest zgodny z nowymi zasadami ustawy. 

 

Nie wniesiono żadnych głosów w dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 

zasobu Gminy Pyrzyce (Druk Nr 229/20). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert 

Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Małgorzata Piotrowska, Paweł 

Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy 

Wroński 

 

NIEOBECNI (2) 

Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak 
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Uchwała Nr XXIV/184/20 stanowi załącznik Nr 39 do protokołu. 

 

Do punktu 14 porządku 

 Projekt uchwały w sprawie zawarcia kolejnych umów najmu 

i dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Pyrzyce 

(Druk Nr 226/20). 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 40 do protokołu. 

 

Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Gospodarki – opinia stanowi załącznik Nr 40 do protokołu. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Komisja Polityki Społecznej i Komunalnej 

nie opiniowała w związku z tym, że pojawiła się wątpliwość, co do numeru działki 

w §1 pkt 18 i faktycznie, sprawdziłam to, jest tutaj czeski błąd numer działki 

w projekcie, który Państwo macie jest 355, a powinien być 335 na co zwrócił uwagę 

radny Błażejewski, w związku z czym nie dała autopoprawki, ponieważ nie ma 

takiej potrzeby, a Państwa informuję, że będzie poprawione na 335. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Czyli w punkcie 18 §1 numer działki to 

335. 

 

Nie wniesiono żadnych głosów w dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zawarcia kolejnych umów najmu i dzierżawy nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 226/20). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert 

Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Małgorzata Piotrowska, Paweł 

Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy 

Wroński 

 

NIEOBECNI (2) 

Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak 
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Uchwała Nr XXIV/185/20 stanowi załącznik Nr 42 do protokołu. 

 

Do punktu 15 porządku 

 Projekt uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji przystanku 

komunikacyjnego na drodze powiatowej w Pyrzycach przy ulicy 

Równej (Druk Nr 227/20). 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 43 do protokołu. 

 

Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Gospodarki – opinia stanowi załącznik Nr 44 do protokołu; 

2) K. Polityki Społecznej i Komunalnej - opinia stanowi załącznik Nr 45 do 

protokołu. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała jest przygotowana na wniosek 

mieszkańcy, żeby przystanek tam powstał, z którego będą korzystały dzieci, a także 

osoby starsze, więc zasadne jest przyjęcie tej uchwały. 

 

Nie wniesiono żadnych głosów w dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wstępnej lokalizacji przystanku komunikacyjnego na drodze powiatowej 

w Pyrzycach przy ulicy Równej (Druk Nr 227/20). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert 

Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Małgorzata Piotrowska, Paweł 

Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy 

Wroński 

 

NIEOBECNI (2) 

Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak 

 

Uchwała Nr XXIV/186/20 stanowi załącznik Nr 46 do protokołu. 
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Do punktu 16 porządku 

 Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki 

paliwa w Gminie Pyrzyce w roku szkolnym 2020/2021 (Druk Nr 

232/20). 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 47 do protokołu. 

 

Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Gospodarki – opinia stanowi załącznik Nr 48 do protokołu; 

2) K. Polityki Społecznej i Komunalnej - opinia stanowi załącznik Nr 49 do 

protokołu. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Wprowadzenie średniej ceny jednostki 

paliwa zostało wprowadzone ustawą prawo oświatowe, jest to zwrot za dowóz 

dzieci niepełnosprawnych do szkół i placówek oświatowych, i tą cenę ustala się na 

dany rok szkolny. W związku z tym, że została ustalona już wcześniej cena na rok 

szkolny, który kończy się jutro, czyli 2019/2020, wnosimy o wprowadzenie już 

stawki ceny paliwa na rok kolejny, czyli na rok 2020/2021 tak, żeby ta cena mogła już 

obowiązywać od dnia 1 września. 

 

Nie wniesiono żadnych głosów w dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Pyrzyce w roku 

szkolnym 2020/2021 (Druk Nr 232/20). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Artur Kurowski, Hubert 

Łuszczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, Małgorzata Piotrowska, Paweł 

Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy 

Wroński 

 

NIEOBECNI (2 

Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak 

 

Uchwała Nr XXIV/187/20 stanowi załącznik Nr 50 do protokołu. 



54 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Ogłosił przerwę. 

 

Przerwa od godz. 17:35 do godz. 17:46 

Po przerwie: 

Stan Radnych na sali – 13; 

Nieobecny radni: Remigiusz Pajor – Kubicki, Tomasz Posyniak. 

 

Do punktu 17 porządku 

 Projekt uchwały w sprawie  powołania, ustalenia przedmiotu 

działania i składu osobowego komisji doraźnej Rady Miejskiej 

w Pyrzycach (Druk Nr 233/20). 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 51 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Jest to projekt uchwały wprowadzony 

w dniu dzisiejszym, tak jak wnioskodawca o wprowadzenie do porządku obrad tego 

punktu już wspominał, ten projekt uchwały powstał po dyskusji na Komisji Budżetu 

i Gospodarki, gdzie rozmawialiśmy na temat murów, czatowni i baszt, gdzie troszkę 

było rożnego rodzaju refleksji i tutaj radni: Remigiusz Pajor – Kubicki oraz Mirosław 

Stasiak zaproponowali w luźnej rozmowie, aby taką komisję doraźną powołać. 

Zaproponowali  również i mnie udział w tej komisji, przyjąłem tą propozycję jako, że 

nie jestem członkiem żadnej stałej komisji, byłem członkiem Komisji Statutowej, więc 

tą propozycję przyjąłem. Tak jak w uzasadnieniu Państwo dostaliście „Pyrzyce są 

jednym z najważniejszym pod względem historycznym miast na Pomorzu 

Zachodnim. Do dzisiejszych czasów zachowały się liczne przykłady obiektów 

wskazujących już na osadnictwo średniowieczne. W związku z niewątpliwie 

wyjątkowym charakterem miasta i koniecznością dołożenia starań o dbałość 

o dziedzictwo historyczne, jak również w związku daną przez ustawodawcę 

możliwością ochrony zabytków poprzez utworzenie parku kulturowego, 

wnioskodawcy zwracają się do Rady Miejskiej w Pyrzycach o powołanie doraźnej 

komisji, której przedmiotem działalności byłaby analiza dotychczasowych działań 

w zakresie opieki nad zabytkami i ich ochrony, jak również rozważenie zasadności 

lub bezzasadności objęcia poszczególnych części miasta ochroną w formie parku 

kulturowego.”  Wnioskodawcami jesteśmy w trójkę: Mariusz Majak, Remigiusz Pajor 

– Kubicki, Mirosław Stasiak. Powiem, że warto sformalizować jakieś działania, które 

wokół pyrzyckich zabytków mogą być prowadzone przez radnych, żeby 

zmobilizować się do lepszej pracy, dlatego też wyraziłem zgodę na pracę w tej 

komisji i mam nadzieję, ze Wysoka Rada przyjmie ten projekt uchwały, zgodnie 

z ustawą o samorządzie gminnym mogą być powoływane komisje doraźne do 
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różnych celów, więc jeżeli jest chęć do jakiejś pracy to warto tą chęć wykorzystać 

i popierać. 

 

Radna Małgorzata Piotrowska – O zasadności prac komisji doraźnej nie będę się 

wypowiadać jedynie co chciałabym zwrócić uwagę, że ten temat został jakby (jak to 

powiedział jeden z wnioskodawców, który jest nieobecny) wywołany na komisji, 

więc tak naprawdę był tylko zahaczony. A tak jak Pan Przewodniczący powiedział, 

gdzieś on wpisuje się w organizację prac Rady, to trochę szkoda, że został tak szybko 

przygotowany (bo ja sama z racji tego, że dość ciężki był ten dzień) powiem szczerze 

nawet nie mam siły dopytywać, co autor miał na myśli w każdym wierszu po kolei, 

tylko szkoda, że zrobiono to tak szybko bez jakichś konsultacji, bo mogliśmy o tym 

na komisjach przedyskutować. Być może cały projekt jest wyczerpujący, dzisiaj nie 

wiem, nie mam zdania, ponieważ ten projekt pojawił się dzisiaj, dlatego też byłam za 

tym, aby tego projektu dzisiaj nie wprowadzać. Ale takie założenie przyjęliśmy na 

początku kadencji, żeby nie zaskakiwać Radnych przez Burmistrza jakimiś 

projektami takimi na zasadzie za pięć dwunasta, a jednak wprowadzamy sami sobie 

w organizację pracy tego typu uchwałę. Nie mam zdania, czy wszystkie założenia 

pracy komisji są wyczerpujące, czy uwzględnione są wszystkie aspekty, nie jestem 

specjalistką w dziedzinie zabytków, więc nie umiem się na ten temat wypowiedzieć 

i również nie mam zdania w przypadku podjęcia decyzji przy takiej uchwale. 

 

Wiceprzewodniczący Rady - Mariusz Szymkowicz – Faktycznie, projekt tej uchwały 

w sprawie powołania doraźnej komisji, temat został zarzucony na komisji, dzisiaj 

wprowadziliśmy w porządek obrad ten punkt. Tak naprawdę uważam, że taka 

komisja powstać powinna, chociażby ze względu na charakter naszego miasta, na 

jego ilość zabytków. Radni, którzy zgłosili ten projekt uchwały, którzy zgłosili akces 

do pracy w tej komisji, jak widać po dzisiejszej sesji, mają wiedzę na temat 

pyrzyckich zabytków, a także są pasjonatami. Wydaje mi się, że nie powinniśmy 

zbyt długo na ten temat debatować, a przyjąć tą uchwałę tak, żeby ta komisja mogła 

zacząć pracę jak najszybciej, bo to co powiedział Pan Przewodniczący Mariusz 

Majak, jeżeli są osoby, które chcą działać, pracować na rzecz Gminy, na rzecz 

zabytków, po prostu powinno się to im umożliwić. 

 

Radna Grażyna Słodkowska – Mam pytanie, ponieważ w projekcie uchwały  w §3 

jest wykropkowane miejsce, czy oznacza to, że można zgłosić kandydata? 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Oczywiście, po dyskusji chciałem jeszcze 

zaproponować, jeżeli byłyby chętne osoby. Taka jest intencja, przecież nie można 

zamykać nikomu drogi. 
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Radna Grażyna Słodkowska – Chciałabym zgłosić Panią Przewodniczącą Iwonę 

Ksel. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady - Iwona Ksel – Z ogromną przyjemnością przyjmuję tą 

propozycję, wyrażam zgodę. Chciałabym tylko dodać, że z tak wielką 

przyjemnością, dlatego że mam wrażenie, że będzie to moja droga w poszukiwaniu 

mojej własnej kolebki plemiennej tożsamości. Tak wyrażam zgodę. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Jak to dzisiaj modne jest stwierdzenie 

Pani Radna przyjmuje wyzwanie. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady - Iwona Ksel – Równocześnie chciałbym też zgłosić 

kandydaturę do prac w  tej komisji kolegi Pawła Reteckiego. 

 

Radny Paweł Retecki – Wyrażam zgodę, tylko jeszcze taka prośba na przyszłość do 

wszystkich radnych, żeby nie robili takich wrzutek, żeby jednak wcześniej ustalać 

takie uchwały. 

  

Wiceprzewodniczący Rady - Mirosław Stasiak – Bardzo się cieszę, że Klub Radnych 

„Pracujmy Razem” wyraża chęć pracy w tej komisji, cieszę się bardzo, to po 

pierwsze. Po drugie: dziwi mnie to, że każdy mówi o jakiejś wrzutce, przecież to nie 

jest coś, zabytki nie mamy od wczoraj, ani od przedwczoraj, zabytki mamy od co 

najmniej od  1200 lat, także to, że w tej chwili zebraliśmy się w trójkę jako 

wnioskodawcy i doszliśmy do wniosku, że już nie ma czasu na to, żeby czekać, bo to 

coraz bardziej niszczeje z jednej strony, a z drugiej stan w jakim są te miejsca, 

zwłaszcza to Grodzisko, jest tak katastrofalny, że już nie ma czasu na to, żeby ten 

temat odkładać, dlatego narodził się pomysł i trzeba kuć żelazo póki gorące, 

a rozumiem, że jeżeli Państwo z Klubu „Pracujmy Razem” wyrazili akces rozumiem, 

że  głosy za powołaniem komisji także będą na tak. 

 

Radny Paweł Retecki –We wtorek była rozmowa na ten temat, że podejmiemy 

dyskusję, a dziś pojawia się uchwała. Nie mam nic przeciwko, bardzo chętnie będę 

uczestniczył w pracach tej komisji. 

 

Radna Grażyna Słodkowska – Ja tylko chciałabym sprecyzować, może wyjaśnić, to 

nie zabytki są wrzutką taka jak Pan powiedział, tylko ten projekt uchwały, ale 

oczywiście zagłosuję na tak. 

 

Radna Małgorzata Piotrowska – Mimo mojego głosu i konsultacji z moimi 

klubowiczami, zgłaszam kolejną kandydaturę Pyrzyczanki – Grażyny Słodkowskiej 
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do komisji, która mi tu już wyraziła zgodę, więc też będzie swoją tożsamość 

promienną sprawdzać. 

 

Radna Grażyna Słodkowska – Z ogromną chęcią i radością przystąpię do pracy 

w tej komisji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady - Mirosław Stasiak – Widzę, że komisja cieszy się 

wielkim wzięciem i tutaj chciałbym też zaproponować kandydaturę Pana Mariusza 

Szymkowicza, który także chciałby podjąć prace w tej komisji.  

 

Wiceprzewodniczący Rady - Mariusz Szymkowicz – Wyraził zgodę.  

 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie powołania, ustalenia przedmiotu działania i składu osobowego komisji 

doraźnej Rady Miejskiej w Pyrzycach (Druk Nr 233/20). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Mariusz Majak, Mariusz 

Ogrodnik, Małgorzata Piotrowska, Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska, Mirosław 

Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy Wroński 

 

NIEOBECNI (4) 

Artur Kurowski, Hubert Łuszczyk, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak 

 

Uchwała Nr XXIV/188/20 stanowi załącznik Nr 52 do protokołu. 

 

Do punktu 18 porządku 

 Projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie powołania 

członków Komisji Rewizyjnej (Druk Nr 231/20). 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 53 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Jako wnioskodawca tego projektu 

uchwały powiem, że w dniu 16 czerwca 2020 r. wpłynęło krótkie pismo Pana 
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Radnego Damiana Błażejewskiego, który to prosi o włączenie jego osoby w skład 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pyrzycach. Wniosek został złożony na ręce 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w związku z powyższym jestem zobowiązany do 

zaproponowania zmiany uchwały w sprawie powołania członków Komisji 

Rewizyjnej, co niniejszym czynię. Ponieważ ten projekt uchwały został 

wprowadzony dziś nie było opinii komisji, więc otwieram bezpośrednio dyskusję.  

 

Radny Paweł Retecki – Początkowo myślałem, że to jest jakaś taka abstrakcja jak 

zobaczyłem projekt tej uchwały, rozpatrzył Pan skargę, złożył Pan wniosek i teraz 

kolejny raz będzie Pan składał wniosek i będzie rozpatrywał wniosek, ja zagłosuję 

przeciw. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Powiem tylko tak, że wydaje się, że 

trudno rysuje się współpraca z Klubem „Pracujmy Razem” w mojej ocenie. Każda 

inicjatywa, która jest podejmowana przez osoby z Klubu „Bezpartyjne Pyrzyce”, czy 

też z innego klubu, spotyka się z jakąś ostrą reakcją, a przecież tj. akces do pracy 

w jakiejś komisji i trochę dziwię się tak ostrej reakcji, trochę takiemu emocjonalnemu 

wystąpieniu. 

 

Radny Jerzy Wroński – Ja też się dziwię Panie Przewodniczący i mam wielki 

dylemat, ja bardzo szanuję Damiana, aczkolwiek nieraz spotykaliśmy się, 

rozmawialiśmy ze sobą, nie gniewaliśmy się nigdy, ale dlaczego mam dylemat? 

Dlatego mam dylemat, że kolega Damian również za rozwiązaniem jakiejś tam 

komisji podniósł rękę do góry za odwołaniem mnie, ja Damianie wstrzymam się. 

 

Radna Grażyna Słodkowska – Panie Przewodniczący, nie rozumiem Pana 

wypowiedzi, którą przed chwilą Pan wygłosił, że trudno rysuje się współpraca 

z członkami Klubu „Pracujmy Razem”. Przed paroma minutami dyskutowaliśmy 

o projekcie uchwały przedstawionym przez nie członków Klubu „Pracujmy Razem” 

i wyraziliśmy chęć współpracy odnosząc się pozytywnie do tego pomysłu mimo 

tego, że to była wrzutka, więc nie do końca jest tak jak Pan mówi. 

 

Radny Paweł Retecki – Ja do Pana Przewodniczącego, zrozumiałbym wszystko, 

jeżeli Pan Radny Błażejewski złożyłby taki wniosek po rozpatrzeniu skargi, która 

wpłynęła na budynek przy ul. Dworcowej, a Pan Błażejewski chce po prostu 

uczestniczyć w rozpatrywaniu. Obiektywne by było, gdyby skład Komisji rewizyjnej 

zostałby taki, jaki był, nie będzie tutaj obiektywizmu, wiem jaką decyzję Pan 

Błażejewski podejmie. 
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Radna Grażyna Słodkowska – Popieram w pełni to, co powiedział przed chwilą Pan 

radny Retecki, że obiektywne byłoby zachowanie dotychczasowego składu Komisji 

Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący K. Skarg, Wniosków i Petycji - Damian Błażejewski – A było tak 

fajnie i przyjemnie i zaczęło się. Po pierwsze: Panie Pawle, nie złożyłem skargi tylko 

wniosek, to są dwie różne rzeczy. Tutaj parę razy padało na tej sali już nie raz, jest 

Pan młodym radnym, niedoświadczonym, ja Pana nie pouczam tylko mówię. 

Złożyłem wniosek i prawda jest taka, że komisja z moim głosem, czy bez mojego 

głosu (jak Pan tak uważa), ma większość. Głosować będziemy produkt finalny, czy 

podejmiemy uchwałę, czy wypracujemy jakieś stanowisko, na dzień dzisiejszy nie 

staram się wróżyć z kart. Nie rozumiem Pana obaw odnośnie budynku przy 

ul. Dworcowej, prawda jest taka, że mogę uczestniczyć również w pracy komisji nie 

będąc członkiem, a jeżeli Panu chodzi o to, to jeżeli komisja wypracuje stanowisko, to 

gwarantuję Panu, że się wstrzymam przy głosowaniu nad tym stanowiskiem. 

 

Radny Paweł Retecki – Większość była w komisji, także mieliście tą większość, 

chodzi mi o sam obiektywizm w tym wszystkim. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady - Iwona Ksel – Zwracam się do kolegi Damiana, Panie 

Radny, powiem krótko, nie można być sędziom w swoje własnej sprawie. Złożył Pan 

wniosek do Komisji Rewizyjnej, jest Pan wnioskodawcą, rozpatrywałby ją Pan będąc 

członkiem, więc taki apel mój do Pana, po ludzku dla zachowania przyzwoitości, 

niech Pan może zaczeka ze wstąpieniem do Komisji Rewizyjnej, do momentu 

zakończenia prac nad tym wnioskiem. 

 

Przewodniczący K. Skarg, Wniosków i Petycji - Damian Błażejewski – Nie wiem, 

chyba mówię w jakimś niezrozumiałym narzeczu. Chciałbym włączyć się w pracę 

komisji i swojego wniosku nie wycofam, natomiast gwarantuję Paniom i Państwu, że 

nie będę głosował nad stanowiskiem, które wypracuje Komisja Rewizyjna odnośnie 

mojego wniosku. Tak, czy siak, jeżeli będzie wypracowane stanowisko komisji będę 

zobligowany również głosować, mimo że jestem wnioskodawcą, nie wstrzymam się. 

Także prosiłbym zachować wstrzemięźliwość w tych wypowiedziach i przejdźmy do 

głosowania, bo wszyscy jesteśmy zmęczeni. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Zamknął dyskusję. 

 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

o zmianie uchwały w sprawie powołania członków Komisji Rewizyjnej (Druk Nr 

231/20). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 6, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, 

Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz 

 

PRZECIW (4) 

Iwona Ksel, Małgorzata Piotrowska, Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Wroński 

 

NIEOBECNI (4) 

Artur Kurowski, Hubert Łuszczyk, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak 

 

Uchwała Nr XXIV/189/20 stanowi załącznik Nr 54 do protokołu. 

 

Do punktu 19 porządku 

 Wolne wnioski. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poinformuje, o pismach, które wpłynęły 

do Przewodniczącego Rady: 

- Pismo podpisane przez Pana Burmistrza Roberta Betynę, który zwraca się z prośbą 

o wyznaczenie do 30 sierpnia 2020 r. dwóch przedstawicieli Rady Miejskiej 

w Pyrzycach do Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Gminie Pyrzyce, 

pismo stanowi załącznik Nr 55 do protokołu. 

Mam tutaj kandydaturę, którą tutaj zgłosił Radny Remigiusz Pajor – Kubicki, który 

dzisiaj musiał wcześniej opuścić obrady naszej sesji z powodów związanych ze swoją 

inną działalnością, więc tą kandydaturę zgłaszam i od razu w imieniu Pana Radnego 

oświadczam, że wyraża zgodę i czekamy na inne kandydatury. 

 

Radna Małgorzata Piotrowska – W imieniu Klubu chciałabym zgłosić swoją 

kandydaturę. 
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Mamy dwie kandydatury i rozumiem, że 

lista jest zamknięta, Zwrócił się z pytaniem do rady, czy można te kandydatury 

przyjąć przez aklamację? 

 

Nie zgłoszono sprzeciwów. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Stwierdził, że przez aklamację członkami 

Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Gminie Pyrzyce zostają: 

Pani Radna Małgorzata Piotrowska oraz Pan Radny Remigiusz Pajor – Kubicki. 

 Kolejny wniosek podpisany przez Pana Burmistrza jest to wniosek w sprawie 

wytypowania osób do Komisji Stypendialnej. W związku z faktem, że zmieniła się 

organizacja naszych komisje oraz zmieniły się składy tych komisji, powstała luka 

i mamy wybrać przedstawicieli komisji Polityki Społecznej i Komunalnej oraz 

Komisji Budżetu i Gospodarki. Pismo stanowi załącznik Nr 56 do protokołu. 

 

Radny Przemysław Golczyk – Jeśli jest taka zgoda chciałbym desygnować siebie. 

 

Radna Małgorzata Piotrowska – Ja proponuję radną Iwonę Ksel z racji tego, że przez 

wiele lat uczestniczyła w tych komisjach stypendialnych. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Jeżeli nie będzie żadnych protestów to 

rozumiem, że jest zgoda na to, czyli przez aklamację możemy przyjąć te 

kandydatury w skład Komisji Stypendialnej. Rozumiem, że Radni wyrażają zgodę, 

nie będziemy w takim razie przeprowadzać głosowania i przedłużać obrad 

dzisiejszej sesji. 

 Kolejne pismo z prośbą o wyznaczenie osoby do składu Kapituły Nagrody 

Sportowej Gminy Pyrzyce, pismo stanowi załącznik Nr 57 do protokołu. 

Kandydatem do składu Kapituły Nagrody Sportowej Gminy Pyrzyce jest Pan 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej i Komunalnej – Hubert Łuszczyk, pismo 

stanowi załącznik Nr 58 do protokołu. 

 Protokół Komisji Rewizyjnej z kontroli, która dotyczyła prac remontowych 

zabezpieczających Baszty Sowiej, a który stanowi załącznik Nr 59 do protokołu. 

 Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej z ważnych powodów musiał opuścić 

posiedzenie dzisiejszej sesji, przedstawi protokół w najbliższym, możliwym czasie. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Czy to jest protokół ostateczny? 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Tak, protokół podpisany przez Komisję 

Rewizyjną i z tego, co widzę jest zdanie odrębne Pani Radnej Małgorzaty 

Piotrowskiej i wyjaśnienia Pani Burmistrz. 
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Nie Panie Przewodniczący, ten protokół to 

są złożone zastrzeżenia i to nie może być ostateczna wersja protokołu. Pan dobrze 

wie, jak jest rozpatrywane, więc w ciągu 7 dni ja mam prawo złożyć zastrzeżenia i je 

złożyłam i musi być nowy protokół, do którego mam 14 dni na odwołanie się, ale ja 

nie dostałam informacji zwrotnej, co z tymi zastrzeżeniami, i protokołu do wglądu 

po zastrzeżeniach, więc dla mnie nie może być ostatecznej wersji protokołu 

przekazanej dla rady. Dlatego bardzo proszę, żeby rozpatrzyć tą sprawę z radcą 

prawnym. Nie wiem, czy komisja w ogóle spotkała się na ten temat, szkoda, że nie 

ma Pana Przewodniczącego, ale jest trzech członków komisji.  

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – W takim razie należy rzeczywiście wrócić 

do tej sytuacji, zbadać ją i być może dobrze się złożyło, żebyśmy uniknęli tu jakiś 

nieporozumień i w najbliższym możliwym czasie będzie to przedstawione wraz ze 

stosownymi zastrzeżeniami i ustosunkowaniem się Pani Burmistrz do protokołu.  

 

Radna Małgorzata Piotrowska – Ja po odczytaniu zgłosiłam swój akces do dyskusji, 

ponieważ tutaj rzeczywiście jest tak, że złożony został protokół przez 

Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego z wniesionymi przeze mnie uwagami, 

one trafiły do Pani Burmistrz do ewentualnych zastrzeżeń i wrócił, i nic się z tym nie 

działo, więc tak naprawdę on nie jest w tej chwili w mocy, żeby przekazywać go do 

Rady, ponieważ Komisja powinna te zastrzeżenia albo uwzględnić w protokole, albo 

je wnieść i dopisać to do protokołu, albo je odrzucić. Pan to się zachowuje tak jak na 

Komisji Rewizyjnej. Komisja Rewizyjna to jest bardzo poważny twór w Radzie, to 

jest Komisja bazująca na faktach, na dokumentach, to nie jest komisja, „że wydaje mi 

się’. Dostaliśmy dokument i powinniśmy nad nim przepracować, bo Burmistrz, który 

dostał ten protokół ma zastrzeżenia tak jak ja miałam uwagi do protokołu, który 

Panowie przyjęliście, tak  Burmistrz ma do całości tej sprawy zastrzeżenia i Komisja 

te zastrzeżenia powinna uwzględnić. Nie musi się z nimi zgadzać, ale musi je 

uwzględnić i rozpatrzyć i dopiero wtedy na mocy zlecenia przez Radę protokół 

przedstawić i z tymi zastrzeżeniami się zgodzić, albo nie. Nie jest zakończona 

sprawa, która powinna być zakończona w lutym, ale ten temat jest wciąż nie 

zakończony, więc Panie Przewodniczący akurat złożenie tego protokołu przez 

Przewodniczącego było trochę zbyt szybką decyzją. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Trudno mi jest teraz dywagować, 

zapoznam się z tematem, z uregulowaniami statutowymi, ustawowymi i również 

wyrobię sobie zdanie na ten temat. W tej chwili  trudno jest mi jednoznacznie 

odpowiedzieć. 

 Zapoznam jeszcze Radę z pozostałymi pismami: 
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- Pismo w drodze emaila od mieszkańca Pyrzyc, który wyraża niezadowolenie 

w związku z pewnymi sprawami porządkowymi w okolicach ul. Akacjowej – pismo 

stanowi załącznik Nr 60 do protokołu. Żeby nie przedłużać tej sytuacji, bardzo 

proszę Panią Burmistrz o wyjaśnienia związane z tą sprawą, co tam się stało, że tam 

są te sprawy nieporządku na działkach gminnych, bardzo proszę, żeby może Straż 

Miejska się tym zajęła. Mamy informację, że pomimo, że była wcześniejsza 

interwencja to dalej jest to samo, więc bardzo proszę o podjęcie działań w tym 

kierunku, żeby ostatecznie wyjaśnić tą sprawę. 

 

Wiceprzewodniczący Rady - Mariusz Szymkowicz – Zacznę od informacji, która 

spłynęła na ręce Pana Przewodniczącego, ale z racji tej, że bardziej chyba dotyczy 

mnie, a że jestem członkiem prezydium rady, pozwolę sobie odczytać pismo od 

radnego Artura Kurowskiego zatytułowane „Rezygnacja z członkostwa w Klubie 

Radnych PiS w kadencji 2018 – 2023”. „W roku 2018 przystąpiłem do Klubu Radnych 

PiS, co było logicznym następstwem wcześniejszej decyzji o wspólnym starcie do 

Rady Miejskiej w Pyrzycach. Osoby skupione w tym Klubie, wyznawały podobne 

wartości i miały tożsame spojrzenie na kierunki w jakim powinno rozwijać się 

miasto. Jednak dzisiaj sytuacja radnych Klubu PiS wygląda diametralnie inaczej. 

Dlatego proszę o wykreślenie mnie z listy członków tego Klubu.” Podpisano – Artur 

Kurowski. Pismo stanowi załącznik Nr 61 do protokołu. 

  Każdy ma wolną wolę, każdy decyduje o swoim losie, ja tylko w tym miejscu 

chciałbym podziękować Arturowi za pracę w jednym klubie przez ponad półtora 

roku i życzyć wszystkiego dobrego, dużo zdrowia przede wszystkim i aktywnego 

działania na rzecz rozwoju miasta i Gminy Pyrzyce. 

Jeszcze dwie sprawy: 

1) A propos tego, co mówiłem podczas dyskusji nad Raportem o stanie Gminy, 

chciałbym drodzy Państwo radni (szczególnie mówię tu do 

przewodniczących klubów, ale i do radnych nie zrzeszonych), jeżeli udałoby 

się w miesiącu sierpniu zorganizować robocze spotkanie, nie komisyjne ze 

szczególnym zaproszeniem dla Pani Burmistrz w udziale w tym spotkaniu 

tak, żebyśmy mogli zacząć pracę, tak jak powiedziałem to przy głosowaniu 

wotum. Ja podejmę się organizacji tego spotkania, mam nadzieje, że uda nam 

się wybrać wspólny termin, wiem, że to są miesiące wakacyjne (lipiec, 

sierpień), natomiast może uda się to zorganizować w sierpniu, jeśli nie to jak 

najszybciej, na początku września. 

2) Mamy czas pandemii, mamy czas Covid i wiele rzeczy takich, które pewnie 

już by się wydarzyły, nie może się wydarzyć bądź nie mogą się wydarzyć, 

natomiast ja tylko chciałem zaanonsować i przypomnieć o naszym 

planowanym spotkaniu z zarządcami wspólnot mieszkaniowych odnośnie 

sposobu rozliczania opłaty za wodę. Ja wiem, że czas nam się kurczy, za 
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chwilę wakacje, później koniec roku, to taka moja gorąca prośba, żeby o tym 

pamiętać i nie wiem, czy w lipcu, czy sierpniu się uda, bo to miesiące 

wakacyjne, ale, żeby zaraz we wrześniu takie spotkanie zorganizować. 

To z mojej strony wszystko, przed nami wakacje, więc od siebie dużo zdrowia dla 

wszystkich Państwa i w niedzielę idźmy po prostu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady - Mirosław Stasiak – Chciałbym złożyć dwa wnioski 

w konsekwencji moich wcześniejszych wypowiedzi i to, co już było wiadomo po 

Komisji Budżetu: 

1) Wniosek dotyczy rozpoczęcia działań zmierzających do uporządkowania 

i przywrócenia godnego wyglądu najstarszemu obiektowi, jakim jest teren 

pradawnego „Grodziska”. Wniosek stanowi załącznik Nr 62 do protokołu. 

2) Wniosek dotyczy rozszerzenia zakresu „Raportu o Stanie Gminy” o:  

- informacje na temat zabytków i miejsc o szczególnym znaczeniu 

historycznym na terenie Gminy Pyrzyce,  

- informacje na temat pozyskanych środków i działań zmierzających do 

odrestaurowania, rekultywacji lub remontu w/w obiektów. Wniosek stanowi 

załącznik Nr 62 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie wniosek 

w sprawie: rozpoczęcia działań zmierzających do uporządkowania i przywrócenia 

godnego wyglądu najstarszemu obiektowi, jakim jest teren pradawnego 

„Grodziska”. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 6, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, 

Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz 

PRZECIW (1) 

Iwona Ksel 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Małgorzata Piotrowska 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska 
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NIEOBECNI (5) 

Artur Kurowski, Hubert Łuszczyk, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak, 

Jerzy Wroński 

 

Wniosek uzyskał akceptację. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Kolejny wniosek traktuje jako wniosek 

o zmianę do uchwały określającej zakres Raportu o stanie Gminy. Tak jak tutaj 

Radna Małgorzata Piotrowska sugeruje pewnie tych wniosków jeszcze będzie więcej. 

 Poddał pod głosowanie wniosek w sprawie: rozszerzenia zakresu „Raportu 

o Stanie Gminy” o: - informacje na temat zabytków i miejsc o szczególnym znaczeniu 

historycznym na terenie Gminy Pyrzyce, - informacje na temat pozyskanych 

środków i działań zmierzających do odrestaurowania, rekultywacji lub remontu 

w/w obiektów. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 6, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Mariusz Majak, Mariusz Ogrodnik, 

Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz 

 

PRZECIW (2) 

Iwona Ksel, Małgorzata Piotrowska 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Paweł Retecki, Grażyna Słodkowska 

 

NIEOBECNI (5) 

Artur Kurowski, Hubert Łuszczyk, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak, 

Jerzy Wroński 

 

Wniosek uzyskał akceptację. 

 

Nie wniesiono więcej głosów w wolnych wnioskach.  

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Przed zamknięciem dzisiejszej sesji, życzę 

wszystkim dobrych wakacji, dobrego wypoczynku, wszystkiego najlepszego, dużo 

słońca, dużo zdrowia i pogody. 
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Do punktu 20 porządku 

 Zamknięcie obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Zamknął obrady XXIV sesji Rady 

Miejskiej w Pyrzycach. 

 

        Przewodniczący Rady 

 

              Mariusz Majak 
Protokołowały: 

Anna Piotrowska 

 

 

 


